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Kdaj sem se zavedal smrti in 
končnosti človekovega življenja, 
se pravzaprav natančno ne spom
nim. Vem pa. da jc bil čas okrog 
Prvega novembra zmeraj nekoliko 
drugačen.

Večkrat smo bili nekaj dni zapore
doma na pokopališču. Peljala nas 
je, otroke, mama. Več ljudi jc bilo 
tam, vsi so urejali grobove. Potem 
smo šli z učiteljem, tudi mi smo tu 
pa tam kakega očistili, takega še 
nedotaknjenega in zaraščenega. 
Prinesli smo, učenci, šopke cvet
ja in po eno rožico postavljali na 
kamne s križem, že preraščene z 
mahom, na kamne z zvezdo, neko
liko manj načete od grižljajev časa. 
Dan pozneje pa nas je bilo na tem 
tihotnem in strašljivem kraju ne- 
preštevno. Vsi z rožami in lučkami. 
Molih so, peli. včasih tudi streljali.

Častne salve.
Mi smo se pa tudi malo igrali, na
birali vosek in delali nove svečke. 
Naše. Za nas? Zdaj vem, da tudi 
za nas. Upam. Vsakemu gre spo
min. Ne glede na simbole, ki jih 
mora prerasti čas. In mah. Zgolj za 
orientacijo!

Volitve bodo šle v pozabo zapraše
nih arhivov. Pa če so še tako tek
movalne, korektne in neizogibne. 
»Dokončne?!«

Martin bo prinesel novo vino. Pa če 
bo najboljši letnik ali ne, se bo od- 
veselilo ali odjokalo v novo letino. 
Grobovi pa so večni. In sveče na 
njih. Če je le kdo spominjajočega 
se srca.

Ivan Mermolja

Rokomet v vzponu?!

Veter nosil 
pesem našo

pcvtoe

Plesna šola 
Urška in 
»povodni 
mož« plešeta
med zvezde

Skupna pridobitev 
za Zdravstveni dom
at ■ ■ w ■Ajdovščina
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Želimo si čim manj voženj

Novo reševalno vozilo
V akcijo zbiranja sredstev za nakup reševalnega vozila ajdovskega 
Zdravstvenega doma so takoj stopili tudi obrtniki in podjetniki, ki 
so zbrali milijon 350 tisoč tolarjev. Simbolični ček so še pred uradno 
predstavitvijo avtomobila, predali direktorici zdravstvenega doma. 
Peter Škapin, predsednik obrtne zbornice, je povedal, da je zbiranje 
potekalo presenetljivo hitro. V akciji je s prispevki sodelovala kar ena 
tretjina ajdovskih in vipavskih podjetnikov, ali 900 posameznikov. 
Glavni motiv je bila humana pomoč. Hitrejša nujna medicinska služba 
z izkušenim kadrom bo z novo pridobitvijo reševala življenja. Zagoto
vil je tudi, da zdravstveni dom lahko še naprej računa na pomoč doma
čih obrtnikov in podjetnikov.

Sledil je krst novega avtomobila, v prisotnosti donatorjev in seveda tudi 
politikov. Direktorica Zdravstvenega doma, Boža Frfolja je povedala, daje 
vozilo stalo dobrih 24 milijonov tolarjev. Ajdovsko in vipavsko gospodar
stvo je prispevalo 10 milijonov 200 tisoč tolarjev, obe občini skupaj 7 mili
jonov, prav toliko pa je delež Zdravstvenega doma. Po besedah Bože Frfolja, 
se nove pridobitve, reševalnega avtomobila, najbolj veselijo prav delavci 
Zdravstvenega doma. Saj je to, poleg veliko hitrejšega reagiranja v primeru 
nuje, tudi velik korak pri razvoju službe nujne medicinske pomoči. Služba 
seje v Ajdovščini začela formirati leta 1996, do sedaj je bila odvisna od so
delovanja z Novo gorico. Še vedno del osebja prihaja od tam, upravljali pa 
bodo vendarle s prvim sodobno opremljenim rešilcem, kije last ajdovskega 
zdravstvenega doma.
Zakonsko je takšen oddelek za ajdovski zdravstveni dom obvezen, čeprav 
zaradi tega iz ministrstev ne dobijo nobenih dodatnih sredstev. Direktorica 
je še povedala, da je bilo težko za pomoč zaprositi podjetnike in gospo
darstvenike, tudi njim časi niso naklonjeni. Vesela pa je, da so se takoj 
odzvali.

Pomoč bo še potrebna, saj službi nujne medicinske pomoči za popolno osa
mosvojitev manjka še en avtomobil, s katerim bi lahko opravljali nenujne 
prevoze in dodatno usposobljeno osebje. Prizadevali si bodo pridobiti še 
koncesijo za nenujne medicinske prevoze, s čimer bi lahko sami pokrivali 
del stroškov urgentne službe.

Vozilo je podrobneje predstavila doktorica Katja Šoštarič, vodja te službe. 
Velik del cene avtomobila predstavlja sodobna oprema, saj je na znotraj 
praktično kot manjša operacijska soba. Z njim bo upravljalo posebej za to 
usposobljeno osebje. Ekipo sestavljajo dežurni zdravnik in dva tehnika, 
medicinca. Del osebja si Ajdovščina še vedno izposoja v Novi Gorici, 
ep in sh

Tehnične karakteristike reševalnega vozila:
- Osnovno vozilo je osebno specialno vozilo kombi s polpovišano streho, 
znamke Wolkswagen, tipa transporter.
- Oprema bolniškega prostora je najsodobnejša, prirejena standardom, ki 
omogočajo čim boljše nudenje nujne medicinske pomoči.
- Dodatna medicinska oprema: 12-kanalni EKG s polavtomatskim defi- 
brilatorjem, reanimacijski reševalni nahrbtnik, imobilizacijske blazine in 
steznik, pobiralna nosila in vakumske opornice, jeklenke za kisik, grelec 
infuzijskih tekočin, prenosni električni aspirator.
- Vozilo je dodatno ogrevano, klimatizirano in dodatno osvetljeno v bolni
škem prostoru ter opremljeno s predpisano signalizacijo.

Fructal utira pot domačemu podjetništvu in gospodarstvu na bivši 
jugoslovanski trg

Praznik fructalovcev počastili visoki 
gostje iz Vojvodine
Četrtega oktobra so bili na povabilo podjetja Fructal na obisku v Ajdovščini predstavniki podjetja iz Rume 
v Vojvodini, z njimi pa so pripotovali tudi visoki predstavniki pokrajine in občine. Na sprejem jih je povabil 
tudi ajdovski župan Marjan Poljšak, zvečer pa so se skupaj z domačimi gospodarstveniki in podjetniki dobili 
na koncertu vojvodinskih tamburašev, ki so jih gostje pripeljali s seboj.

Minister za finance Avtonomne pokrajine Vojvodina, Dorde Misirkič in 
direktor podjetja Fructal iz Ajdovščine, Marijan V. Mir sta si izmenjala

darila. (V ozadju tamburaši iz Vojvodine, ki so ogreli prisotne).

Namen obiska je bil še izboljšati 
dobre poslovne odnose, ki jih ima 
Fructal s svojim bivšim podjetjem 
Frigos Srem, pa tudi zbuditi interese 
za sodelovanje tako med lokalnim 
vodstvom kot med domačim go
spodarstvom in podjetništvom, za 
katere se v Vojvodini odpirajo zani
mivi trgi. Minister za finance Avto
nomne pokrajine Vojvodina, Dorde 
Misirkič, predsednik občine Ruma, 
doktor Dušan Stojkovič, predsednik

Izvršnega odbora skupščine občine 
Ruma, Ninoslav Gvero ter še neka
teri drugi predstavniki Rume imajo 
veliko vpliva pri vračanju že nekoč 
Fructalovega podjetja nazaj. Vojvo
dinska vlada bi gospodarstvo čim 
prej rada postavila na noge, zato 
so jim tovrstna sodelovanja v inter
esu. Tako kot tudi predstavnikom 
podjetja v Rumi, ki je tržišče ves 
čas zalagalo s Fructalovimi proiz
vodi, tudi v času embarga. Podjetje

posluje po tehnologiji Fructala, po
stavljeno je na odlični lokaciji, sredi 
sadovnjakov. Ima pa možnost proiz
vode prodajati tudi tuji konkurenci, 
čeprav sodelovanje s Fructalom, ki 
odkupuje večino proizvodov, pote
ka dobro. Vlada za vračilo podjetja 
postavlja Fructalu dva večja pogoja: 
vlaganje v prenovo in obdržati zapo
slene delavce. Kot nam je povedala 
direktorica marketinga ajdovskega 
Fructala, Suzana Bavčar - Rože, ki 
pozna vojvodinsko podjetje, so to 
ukrepi, ki so samoumevni. Podjetje 
nujno potrebuje posodobitev proiz
vodnje, prav tako pa ni v interesu 
Fructala odpuščanje delavcev, ki že 
tako delajo'nad normami.
Visoki gostje iz Vojvodine so na
redili dober vtis med domačimi 
gospodarstveniki in podjetniki, če
prav so morda pričakovali še več. 
Vendar pa je tako ena, kot druga 
stran pokazala zanimanje za sode
lovanje. Zagotovo imajo naši pod
jetniki veliko priložnosti na bivših 
Jugoslovanskih trgih, prodor pa je 
odvisen tudi od politike. Naše in 
njihove.

Sh

Bencinski servis še pred zimo
Avtocestni odsek Vipava - Vrtojba bo dobil prvi bencinski servis (če izvzamemo tistega tik pred prehodom) 
in sicer bo ležal ob desnem traku avtoceste v smeri proti mejnemu prehodu, pred izhodom za Vogrsko.

Investitor je OMV Istrabenz d.o.o. 
iz Kopra. Bencinski servis bo zado
voljeval vse sodobne okoljevarstve
ne standarde, poleg otokov za toče
nje goriva pa bo imel še trgovino in 
druge spremljajoče dejavnosti. Do
dali mu bodo še parkirišče za oseb
na vozila in tovornjake. Servis gradi 
Primorje, dokončali pa naj bi ga še 
pred zimo. Na drugem pasu je kon
cesijo dobil Petrol, vendar za zdaj še 
ne kaže, da bo z gradnjo začel.

EPEP
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Se eno ajdovsko podjetje je podjetno

Mlinotest prevzema 
karlovški Žitoproizvod
Ajdovski Mlinotest je sredi oktobra s podpisom dveh pogodb pridobil 
Približno polovico delnic družbe Žitoproizvod d.d. iz Karlovca. Posto
pek prevzema bodo nadaljevali, do konca letošnjega leta nameravajo 
Postati večinski lastniki hrvaškega podjetja.

Žitoproizvod je eno večjih in 
uspešnejših hrvaških podjetij, ki s 
svojimi pekovskimi izdelki oskr
buje široko območje, med drugim 
Je tudi eden večjih zagrebških do
baviteljev. Poleg pekarske podjetje

opravlja še mlinarsko dejavnost, 
v svojem programu pa ima tudi 
testenine. Kot je povedal direktor 
podjetja Mlinotest, David Nabregoj, 
v ozadju nakupa ni nikakršnih sov
ražnih namenov. Hrvaško podjetje

bo obdržalo ime in zaposlene, Mli
notest pa namerava v naslednjih 
5-ih letih vanj investirati med 800 
milijoni in milijardo tolarjev za 
posodobitev proizvodnje. Nakup 
tudi ne ogroža domača podjetja, 
po pričakovanjih naj bi se naložba 
v nakup delnic, pod pogojem inve
stiranja, povrnila v petih letih. Gre 
torej za sodelovanje, od katerega 
obe strani pričakujeta korist. Za 
Mlinotest pridobitev pomeni ures
ničevanje svojih strateških ciljev, 
saj tako postaja mednarodno regio
nalno podjetje v svoji branži. 
Skupino Mlinotest tako poleg treh 
domačih podjetij sestavljajo še 
tri na Hrvaškem: Žitoproizvod, 
Mlinotest trgovina in Mlinotest 
Istranka v Umagu. Vseh 6 podjetij, 
v katerih je zaposlenih približno 
800 ljudi, letno ustvari od 10 do 
11 milijard tolarjev prihodka. Po 
prvih, izračunih v letošnjem letu 
pričakujejo okoli 330 milijonov 
tolarjev dobička.
Na vprašanje o odnosih z Žitom, 
je direktor Nabregoj odgovoril, da 
ima Mlinotest svojo vizijo razvoja, 
ki nikakor ni povezana z zgolj kon
kurenčnim podjetjem. So pa v do
mačem podjetju zainteresirani za še 
nekatere druge tuje trge, atraktivna 
je predvsem Srbija, kjer ocenjujejo, 
da imajo veliko možnosti.

SH

Nežnost na delu v Vipavi
Jerica Kravos iz Vipave je mlada podjetnica. S pomočjo staršev sije v Vipavi, na Gregorčičevi 12 uredila ne
govalni salon, za katerega prav v kratkem pričakuje obratovalno dovoljenje. Jerica je dokončala srednjo šolo 
2a farmacijo, kozmetiko in zdravstvo v Ljubljani, ter par let delala v Novi Gorici kot kozmetičarka. Salon je 
lepo, sodobno in bogato opremljen.
Jerica, katere storitve lahko opra
vite v vašem negovalnem salonu?

Ze samo ime negovalni salon pove 
veliko. Gre za učinkovito nego 
telesa : manikirni postopki negujejo 
r°ke, pedikurni noge, prav posebno 
Pozornost pa posvečamo perma
nentni negi obraza. K postopkom 
nege štejemo čiščenje, masažo ter 
vitaminsko in hidratantno obogati
tev le-te. Tako pri nas uporabljamo 
samo vrhunske kemične preparate 
In kreme priznanih proizvajalcev 
kot so švicarske kreme CHOLLEV, 
nemške GEHWOL, AFRODITA... 
Negovan in lep videz pa je tesno 
Povezan tudi s splošnim počutjem 
eloveka, k čemur pripomore ročna 
ntasaža najbolj obremenjenih delov 
telesa kot so vrat, hrbet, noge, pod
plati.

Jerica, kot mlada podjetnica bo
ste v svojo ponudbo verjetno mo
rala vpeljati nekatere novosti, ki 
jih uveljavljeni kozmetični saloni 
še nimajo ...
Gotovo. Sem spada posebna kisi
kova terapija kože, ko z napravo, 
ki vpihuje čisti kisik v povrhnjico 
kože, zavira staranje kožnih celic. 
Depilacija oz. odstranitev dlak iz 
izpostavljenih delov kože žensk je 
potreben, vendar zelo boleč posto
pek, ki pa ga z uporabo posebnih 
valjčkov za enakomerno in hitro 
nanašanje smole na kožo, ublažimo. 
Tetovitranje opravimo na strokoven 
način s pravimi barvami in celovito 
skrbjo za higieno pripomočkov in 
kože, kar izloči običajne amaterske 
težave pri poslikavi telesa. Nav
sezadnje damo na tetoviranje tudi 
garancijo.

Kljub temu, da se število moških 
obiskov kozmetičnih salonov ne
nehno povečuje, menim, da bodo 
vsaj v začetku moje stalne stranke 
predvsem ženske, ki postavljajo 
skrb za lep in urejen videz na po
membno mesto. Bodisi občasno, ob 
osebnih in vsesplošnih praznikih, 
bodisi redno, tedensko, kar poveču
je možnosti za uspeh.

Zakaj si želi človek biti lep ?

Zato, ker lepota in pa predvsem ure
jenost povečuje samozavest in s tem 
možnost uspeha.

Nedvomno. Naj zaključim naj
in pogovor z ugotovitvijo, da 
pregovor, da je kovačeva kobila 
zmerom bosa, v vašem primeru 
ne drži...

N izboljšanju počutja človeka 
Verjetno sodita tudi solarij in 
savna...

Točno. Pri nas smo se odločili za 
aabavo pokončnega solarija, kar po
ceni, da človek v njem stoji. Žarki 
tako lahko zajamejo celo telo hkrati, 
tudi pod pazduhama, zaradi manjše 
stikalne površine med uporabnikom 
'u napravo ( stopala ) je tak solarij 
tudi bolj higieničen. Učinki savne 
so prav tako blagodeljni - pospe
šeno izločanje tekočin in s tem tok
sinov iz telesa oz. kože, postopno 
obremenjevanje srca in ožilja, vnos 
uteričnih dišav ipd., so pravzaprav 
Poznane zadeve.

Kakšne vrste ljudi pričakujete v mt
vašem negovalnem salonu ?

Senioras e senioritas

Vonj po Mehiki v Pigalu
Bivša Planika ima že dobro leto novega lastnika in v tem času je stav
ba, ki se po novem imenuje Hotel Pigal, na znotraj in na ven dobila 
precej drugačno podobo. Najprej je v bivšem »Lifeu« nastala pivovar
na in pivnica, ki vzbuja radovednost obiskovalcev že s svojim pisanim 
interierom. Točijo seveda doma zvarjeno pivo, po originalni recepturi 
dobrega bavarskega piva, iz ječmena, kvasa in vode, brez konzervan
sov. V samem hotelu so polepšali sobe, prav vsaka ima televizor in 
hladilnik, del pa so jih klimatizirali. Novi lastniki so s seboj prinesli 
tudi pretanjen občutek za kulinariko, petični gostje so dobili svojo 
jedilnico, opremljeno v kolonialnem stilu.
Sredi oktobra pa so del pivnice začeli variti tudi mehiško pivo, z

dodatki tekile in lemonsina (vrsta 
agruma). Na Zgornjem vipavskem 
je to prva stalna ponudba eksotič
nih jedi druge dežele.

opremili s »sombreri«, pisanimi 
ogrinjali in kaktusi, tam so dobili 
prostor ljubitelji in preizkuševalci 
mehiške kuhinje. Gre pravzaprav 
za sodelovanje hotela v verigi 
mehiških restavracij Emporium 
Mexicano. Podjetje slovi po kako
vosti, ki jo dosega z dostavljanjem 
pristnih mehiških sestavin in šola
njem kuharjev ter strežbe. Ajdov
ska mehiška restavracija je sedma 
po vrsti. Prav uvajanje nove kulina
rične ponudbe je bilo v dobrem letu 
dni, odkar je Planika zamenjala 
lastnike, prva priložnost za slavje 
v Hotelu Pigal. Da je mehiška 
ponudba popolna, so v pivovarni

Z obiskom v restavraciji, ki sodi v 
srednji cenovni razred, je direkto
rica Hotela Pigal, Sonja Pilat, zado
voljna. Glavni kuhar Darko se tako 
postavlja ob bok picopeku Urimu, 
ki glas o Pigalu in Ajdovščini raz
naša po državnih in mednarodnih 
tekmovanjih v peki pic. Hotel 
Pigal tako počasi postaja središče 
družabnega življenja v mestu in 
dolini.

sh

Primorska burja v 
elektriko
Kako veter ujeti v jadra, ne le na morju pač pa tudi na kopnem in po
sebej tam kjer veter povzroča škodo, nam Vipavcem niso tuja. Različni 
poizkusi pričajo, da so se na Primorskem že vrteli mlini na veter.
Najnovejši poizkus in dokaz, kako 
izkoriščati vetrno energijo je v za
ključni fazi. Rezultati raziskave 
bodo, po zaključni oceni Bruslja, 
javnosti prestavljeni spomladi leta 
2003.
In kako se je začelo. Občina Vipa
va, kjer sem bil zaposlen kot tajnik 
občine, se je na pobudo prijateljev 
in strokovnjakov iz Ministrstva za 
gospodarske dejavnosti Slovenije, 
leta 1998 prijavila na javni razpis 
EU: »Ocena energetskega potenci
ala vetra«. Projekt je bil odobren v 
okviru programa ECOS OUVER- 
TURE, ki je namenjen razvoju 
lokalnih skupnosti. Občina Vipava 
je skupaj z deželo Nevarra Španija 
in deželo Sardegnija Italija, uspela 
na natečaju in bila hkrati izbrana za 
koordinatorko projekta za Spiška 
Nova Ves na Slovaškem in Vrancca 
v Romuniji. V projektu sodeluje še 
Elektro Primorska in Agencija za 
prestrukturiranje energije iz Ljub
ljane. Osnovni namen projekta je 
prenos znanja in izkušenj iz dežele 
Navarre - Španija, ki je uspela z 
uporabo veterne energije, spodbudi
ti zelo uspešen in trajnostno narav
nan razvoj na področju energetike s 
pomočjo vetra.
Sredi leta 1999 je bilo izbranih osem 
lokacij na katerih so bile postavlje
ne merilne naprave na stebrih višine 
15 m, v letu 2000 pa smo na dveh 
lokacijah merilne naprave namestili 
na višje, 40 metrske stebre, ki na
tančneje določajo pogoje za potrebe 
postavitve vetrnih elektrarn. Steber 
je namreč visok od 45 do 65 metrov. 
Veternica ima običajno tri krake iz 
poliestra, dolžine do 25 m. Taka 
elektrarna ima maksimalno moč do 
750 kW. Energija, ki jo proizvede, 
pa je odvisna od hitrosti in stalnosti 
vetra. Pogoji, ki so bili izmerjeni 
doslej na Primorskem, po grobih 
ocenah, obetajo obratovanje od

2.200 do 2.500 ur letno. Energetski 
pogoji na Primorskem niso idealni, 
so pa zmerno dobri.
V projektu so bile obdelane lokacije 
Nanosa, Knežaka, Rakitovca, Se
nožeč in Banjške planote. V ožjem 
izboru so ostale lokacije Nanosa, 
Volovje Reber pri Ilirski Bistrici, 
Golič na Kraškem robu in Kokoš 
nad Lokvijo na Krasu. Nekatere 
lokacije so bile zaradi strogih na
ravovarstvenih meril opuščene. 
Pomembna naloga projekta je bila 
umestitev veternih elektrarn v 
prostorski plan Slovenije. Ta naloga 
je ena najtežjih in najbolj zamudnih. 
Naklonjenost pristojnih inštitucij za 
izkoriščanje enega od najčistejših 
virov energije v Sloveniji je zaenkrat 
majhna.Prepričan sem, da bo burja 
nekoč ujeta v jadra elektrarn. Ocena 
energetskega potenciala vetra je do
kaz, da ga je mogoče gospodarno 
izkoriščati. Finančna sredstva EU- 
ja, Ministrstva za okolje in prostor 
in Elektra Primorske so zadostovala 
za pokritje večine stroškov. Ne gre 
pa pozabiti strokovnjakov Elektro 
Primorske in Agencije APE iz 
Ljubljane, ki so projekt podkrepili 
po strokovni plati.
Pa še to. Rubrika Klepetanja Štefana 
Klepa v Slovenskih novicah: Mar
tin S. iz Postojne razmišlja takole: 
»Me zanima, kako bo to delovalo, 
saj burja vedno ne piha. In zakaj za 
to norost ni bil razpisan referendum 
kot za trboveljsko termoelektrarno. 
Poizkusiti ni greh, sicer pa stavim, 
da se bo zanesljivo pojavil kakšen 
don Kihot, ki se bo začel boriti z 
elektrarnami na veter. In škoda, da 
ni kakšnega projekta za elektrarne, 
ki bi jih poganjal besedni veter, saj 
bi te na slovenskem zanesljivo naj
bolje uspevale!«. Koliko resnic je v 
tem »klepetanju!

Alojz Vitežnik
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■ ■ ■ odsejali...
Zadnja seja ajdovskega sveta - utrinki
Prvi utrinek - za vse enako

Ajdovski občinski svet se je sredi 
oktobra zadnjič sešel za okroglo 
mizo sejne sobe. Temu primerne 
so bile tudi debate, argumentirane 
predvsem z dejstvom, da so zadnje. 
Posledično pa tudi, da so pred vrati 
volitve. Na vrsti je bil torej obračun. 
In prva točka je bila kot nalašč za 
uvodne spopade: pobude in vpra
šanja svetnikov. Svetnik Stanislav 
Černigoj je zopet prinesel prošnjo 
enega od krajanov, za asfaltiranje 
dovozne poti. Prevladalo je mnenje, 
da ni razloga, da bi ga obravnavali 
drugače, kot ostale krajane. Na 
razporedu pa je bila tudi pritožba 
Višnjanov, okoli ekološke takse. 
Poslali sojo preko svetnika Korena, 
ki jih v načelu podpira. Višnjam 
so se v zadnjem času s podobnimi 
pritožbami pridružile še nekatere 
okoliške vasi. Zupan ne odstopa od 
svojega prvotnega mnenja, čeprav 
seje bil pripravljen na željo in voljo 
iniciatorjev tudi pogovarjati s kraja
ni. Taksa je stvar državnega zakona

in jo občina ne more ukiniti. Kot 
najbolj verodostojen način izračuna 
prave cene takse pa župan predlaga 
števce za merjenje količine porab
ljene vode. Tudi svetnik Bizjak se 
strinja. Po njegovem se upira manj
šina, večina pa, vsaj po evidencah 
KSD, redno plačuje prispevek.

Drugi utrinek - raje nepovratna 
kot povratna sredstva

Pripravljen rebalans proračuna ni 
bil v celoti sprejet. Šlo je za raz
porejanje sredstev v okviru denarja, 
namenjenega subvencijam kredi
tov in nepovratnim sredstvom za 
kmetijske dejavnosti. Letos so bila 
sredstva prvič namenjena tudi za 
pilotne projekte dodatnih dejavno
sti na kmetijah. Prispelo je pet vlog, 
vendar pa po ogledu in mnenju ko
misije za kmetijstvo, nobena ni do
volj upravičena do denarja. Medtem 
ko je na drugi strani, na razpise za 
ostale kmetijske dejavnosti, kot sta 
vinogradništvo in sadjarstvo, pri
spelo veliko več vlog kot na lanski

razpis. Razpravo je sprožil svetnik 
Česnik, ki so ga zanimale podro
bnosti o vlogah, o pristojnostih ko
misije, o načinu odločanja. Svetnik 
Šinigoj je zagovarjal mnenje pristoj
ne komisije za kmetijstvo, katere 
član je, da se denar, namenjen tem 
projektom, nameni subvencijam v 
nasade in vinograde. Večino pa je 
motilo predvsem dejstvo, da ne
porabljena ostajajo prav nepovratna 
sredstva. Že pri tej točki seje počasi 
načenjala splošna debata o odgovor
nostih in kontrolah. Predlog torej na 
koncu ni bil izglasovan, čeprav ni 
bilo popolnoma jasno, ali imajo za
vrnjeni prosilci subvencij vendarle 
možnost, da pridejo do denarja.

Tretji utrinek - požar pri gasilcih

Gasilsko reševalni center je zelo 
učinkovit pri terenskih akcijah, 
papirnata vojna pa mu očitno dela 
preglavice. Nadzorni odbor je po 
pregledu poslovanja predlagal do
datni pregled neodvisnega strokov
njaka, da se sploh ugotovi dejansko

stanje GRC-ja. Neskladja so zelo 
očitna, svetnike pa je zanimalo, 
kako je sploh lahko prišlo do tega 
in kdo je odgovoren. Odločitev so 
se, da zadevi pridejo do dna, di
rektorju GRC-ja pa so izglasovali 
nezaupnico.

Četrti utrinek - »brez dela ni 
jela«

Pod drobnogledom so bile tudi več
je investicije, za nekatere so svet

niki pohvalili občinsko upravo, pri 
drugih so ugotavljali, da bi z anga
žiranim pristopom lahko kakšen to
lar prihranili. Sprejetje bil predlog 
delitve premoženja med Ajdovščino 
in Vipavo, v Budanjah se bo začelo 
premikati okoli novih šolskih pros
torov, ve de direktorji novo nastalih 
zavodov pa imajo mandat podaljšan 
za eno leto. Svetniki so obdelali vse, 
kar so si zastavili. Zaključek skup
nega druženja pa so sklenili nasled
nji dan, na večerji v Pigalu.

Vendarle zadnja seja vipavskega občinskega sveta - utrinki
Predutrinek

Vipavski občinski svetniki so se v 
oktobru v drugo vendarle dobili v 
polnem številu. Na prvi napovedani 
datum je namreč seja odpadla, ker 
je bilo prisotnih le 7 svetnikov, kar 
je premalo za sklepčnost. Obdelali 
so skoraj vse točke dnevnega reda, 
poleg tega še nekaj dodatnih. Na 
predlog svetnika Škrlja pa so de
bato o proračunu pustili novemu 
občinskemu svetu in županu.

Prvi utrinek - za rep ujeli zadnji 
rok

Za rep so lovili zadnji rok za izvo
litev elektorjev za volitve člana dr
žavnega sveta ter kandidata za čla
na državnega sveta, ki se je iztekel 
opolnoči. Predlagana sta bila dva

Za vipavska elektorja sta bila izvo
ljena Ivan Lavrenčič in Ivo Uršič.
Drugi utrinek - vprašanja in 
pobude svetnikov vedno prve

Precej časa so vipavski svetniki po
rabili za vprašanja in pobude. Stoja
na Vitežnika je zanimalo, zakaj so 
zelenice ob cesti na Nanos poko
šene samo do polovice, in, ali se to 
pozna pri ceni storitve, v primerjavi 
z lanskim letom. Marjan Lozej je 
dodal še pobudo, naj se na tej cesti 
uvede taksa za uporabo. Župan Ivan 
Princes je povedal, da so podoben 
predlog pred leti že obravnavali, pa 
ni bil sprejet. Veliko je bilo vprašanj 
in pripomb tudi na prometno uredi
tev v Vipavi. Kaj bo z vipvskim 
bencinskim servisom, kaj se dogaja 
na bivši Čebelici, kaj je z novo avto
busno postajo v Vipavi, zopet je bila

nekatera so svetniki dobili odgovor 
takoj, druga bodo počakala do na
slednje seje.

Tretji utrinek - težave na obzorju

Nadzorni odbor občine Vipava, ki 
je že na eni prejšnjih sej dobil nalo
go preveriti plačila družbi Castrum, 
je prišel do precej katastrofalnih 
podatkov.

Poleg tega, da v času nadzora od 
Občinske uprave niso uspeli pri
dobiti ključnih dokumentov, so pri 
predloženih ugotovili pomanjklji
vosti, nedoslednosti in nepravilno
sti. Ponudbe za sklepanje pogodb 
niso bile popolne, nekatere pogodbe 
so bile podpisane po izvedbi del, na 
mnogih dokumentih manjkajo žigi 
in podpisi pooblaščenih oseb in po

kandidata, domačin Jurij Makovec 
in David Nabergoj, direktor ajdov
skega Mlinotest. Po glasovanju sta 
oba kandidata dobila enako število 
glasov, žreb je odločil, da bo tudi 
Vipavo zastopal David Nabergoj.

dana pobuda za prehod za pešce na 
cesti med Podrago in Porečami, 
svetnike pa je zanimalo tudi, za
kaj je na Trgu Pavla Rušta za cel 
gozd prometnih znakov, ki kazijo 
izgled trga in še mnoga druga. Na

dobno. Nadzorni odbor je predlagal 
občinskemu svetu, naj dokumenta
cijo pregleda strokovnjak, ali pa naj 
o tem obvestijo Računsko sodišče, 
za kar so se svetniki tudi odločili. 
Župan Ivan Princes zagotavlja, da

se Računskega sodišča ne boji, ter, 
da bi morala dokumentacija ustre
zati zahtevam. Za to pa je zadolžen 
Pavel Perhavec, ki bo moral ustrez
no dokumentacijo zbrati v kratekm 
času, ki so mu ga postavili.

Četrti utrinek - pobot in sprava

Delitvena bilanca med obema zgor- 
njevipavskima občina je sprejeta 
tudi s strani vipavskih svetnikov. S 
strani vipavskega občinskega sveta 
se je z njo spopadal Bojan Turk. 
Prva delitvena bilanca sega v leto 
1996, leta 1998 pa je Ajdovščina 
Vipavi izplačala stanovanjska sred
stva. Sedanja delitev se je dotikala

predvsem javnih zavodov ter še ne
katerih drugih vprašanj na temo 
skupnega premoženja. Ljudska uni
verza in Zavod za šport so razdelje
ni po ključu sedeža zavoda, zdrav
stveni dom, lekarna, glasbena šola, 
vrtec, knjižnica, galerija in gasilsko 
reševalni center pa glede na število 
prebivalcev in sicer Ajdovščini pri
pade dobrih 76 odstotkov vrednosti, 
Vipavi pa slabih 24 odstotkov.

Ajdovščina je po delitveni bilanci 
Vipavi dolžna skoraj 64 milijonov 
tolarjev, ki jih bo odplačala v štirih 
letih. Prizidek zdravstvenega doma 
ostane v lasti obeh občin, sorazmer
ni del vrednosti Pilonove galerije pa 
bo izplačan po denacionalizacij
skem postopku.
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50 let Malega semenišča

Priznanje Piriha 
Primorju
Ob 50. letnici ustanovitve Malega semenišča so v Vipavi pripravili slo
vesnost, ki se je je udeležil tudi ljubljanski nadškof Franc Rode. Seveda 
ni manjkal niti koprski škof Metod Pirih.

tem ko so se s priznanji spomnili 
profesorjev za njihovo četrtstoletno 
delovanje v semenišču, med njimi 
vipavskega dekana Pivka, sedanjega 
direktorja Lapajneta, profesorja Zu
peta, medtem ko je profesor Franc 
Kralj za izjemne zasluge prejel 
najvišje odličje slovenske Cerkve, 
priznanje Cirila in Metoda.

EP

Loziški vinogradniki, ki imajo svoje vinograde na prisojnih legah fli- 
šastega Rebra, so na slovesnosti odkrili spominsko znamenje. Križ je 
blagoslovil pater Andrej, ki je za številne domačine in obiskovalce najprej

daroval mašo pri bližnji cerkvici 
sv. Trojice. V kamnit podstavek so 
vgradili ploščo s sledečo vsebino 
(avtorja Milana Žabarja):

Ta križ v zahvalo trti tu stoji, 
ker grozdje od nekdaj 
tu obrodi sladko 
in vince nam daje žlahtno, 
ki vsem v ponos tu naj bo, 
zato gojimo jo skrbno.

Pobočja Rebra, ki se z vrha grebena 
nadaljuje v Pasji rep, so prepričala 
celo Janeza Vajkarda Valvasorja, da 
je v svojo Slavo Vojvodine kranjske 
zapisal, da ‘tu preimenitno vino 
uspeva in prav veliko ga zraste’.

Zgodovina semenišča je pestra, saj 
njegovi začetki padejo v svinčene 
čase, ki verskim šolam niso bili 
naklonjeni. Vipavsko semenišče je 
obstalo in se obdržalo zaradi odloč
nosti in trdne volje posameznikov. 
Sicer pa je zgodovinski presek na 
ogled v avli škofijske gimnazije, 
nove sodobne šole, ki je izšla iz 
žalega semenišča, medtem ko so 
nekdanjo stavbo v celoti prezidali 
v dijaški dom. Prav za kakovostno 
gradnjo teh dveh kompleksov je 
škof Pirih ajdovskemu Primorju in 
Podizvajalcem ter arhitektki podelil 
Priznanja koprske škofije. Posebno 
odličje je prejelo tudi Malo seme
nišče, pa tudi Občina Vipava, med-

Nov spomenik Gorjanom in Gori

Alda Černigoja Večer pri Maticavih
Društvo Gora je na Otlici pri
pravilo predstavitev knjige Alda 
Černigoja Večer pri Maticavih. 
Černigoj, rojen Predmejčan, ki 
je bil nekaj časa tudi ravnatelj 
ajdovske gimnazije, že dolgo pa 
živi na obali, je skozi pripoved o 
trdem življenju gorjanske dru
žine pred stotimi leti postavil 
Gori nov spomenik.

Literarno je namreč obudil nekdaj 
tipične in specifične dejavnosti na 
Gori, način življenja in razmišlja
nja ter čustvovanja. Knjiga je v 
veliki meri pisana v narečju, s šte
vilnimi že pozabljenimi izrazi. Na 
koncu je opremljena s slovarjem 
tipičnih gorjanskih besed. Čeprav

je Večer pri Maticavih zahtevno 
branje, človeka vendar pritegne.

Predstavitveni večer pred števil
nim občinstvom v otliški šoli so 
popestrili domači učenci z do
miselnim skečem (pod vodstvom 
Ivice Vidmar)^ pevski zbor Angel
ski spev z Otlice (vodi ga Katarina 
Čibej) in pevska zasedba Društva 
podeželskih žena s Predmeje (vodi 
jo Filip Vidmar).

Večer pa je bil le nekakšno ogreva
nje pred obsežno prireditvijo, ki jo 
društvo Gora na volilno popoldne 
prireja v novogoriškem gledališču. 
Poleg omenjenih se bodo na veli
kem odru zvrstili še drugi literarni

in likovni ustvarjalci z Gore, pri
družili pa se jim bodo še eolski 
pevci zbora Razpotje in operni

pevec Marko Kobal. Osrednji del 
bo namenjen predstavitvi zborni
ka Mati Gora novogoriški publiki 
oziroma Gorjanom, ki živijo na 
Goriškem.

"L '----

CENTER FAMA VAS
VABI
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OpHemA
SALON POHIŠTVA

Danilo Koren s.p., 
GORIŠKA CESTA 13 

5271 VIPAVA,

Tel.: 05 36 65 187

NOVEMBER MESEC 
UGODNIH 
NRKUPOV KUHINJ 
M D ft L E S

SEgEV

TRLGovm z oblačili

tel.: 05 368 72 63

agrooprema
Največja slovenska trgovina za kmetijce
- VINOGRADNIŠKA,SADJARSKA IN VRTNARSKA 
OPREMA IN ORODJE

- ENOLOŠKA SREDSTVA 
-SEMENA OZIMNIH ŽIT
-TEŽKA IN LAHKA KMETIJSKA MEHANIZACIJA
- NADOMESTNI DELI ZA KMETIJSKO MEHANIZACIJO
- MINERALNA IN SPECIJALNA GNOJILA
- SREDSTVA ZA VARSTVO RASTLIN
- VRTNARSKA OPREMA IN ORODJE
- KRMILA

agrooprema Vipava
GORIŠKA CESTA 13, 5271 VIPAVA, TEL.: 05 36 85 244

MERKUR VIPAVA
TRAKTORSKA PRIKOLICA 
MLAZ 3t 433.000,00 SIT
MULČAR INO 
FZ 130 kladiva 
VITEL EGV 40 
MOTORNA ŽAGA 
HUSOUARNA 357XP 144.900,00 SIT 
SEMENSKI JEČMEN 83,90 SIT 
UMETNO GNOJILO 
NPK 6:12:24 tona 49.700,00 SIT 

KOLIČINSKI POPUST
STEKLENICA
BORDOLESE 0,75L 38,00 SIT

OBIŠČITE NAS!

Tel.: (05)36 85 293

Sušilni stroji 
A GORENJE 

žc od 59.000sit
odzračevalni, kondenzacijski

Celovit program 
motornih žag 
JONSERED -
Program žag za domačo uporabo, profesionalni program ter pribor. 
Nudimo tudi kvalitetna olja za mešanico in olja za mazanje verige.

C2 P rVV rt rt I I SuPcr tclefoni (NOKIA, S1MENS, MOTOROLA...) I
I I 1 W M 1 V Narečni

#
teniška razmerja, HALO paketi, halo kartice ..
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Sen na oderskih deskah
Marjuta Slamič

Marjuta, »tvoja osebna izkazni
ca«: rojstvo, šola, šolske ljubezni, 
študij,...

Rodila sem se na (baje!) zelo son
čen in zasnežen dan. Mama je imela 
glede imena nekakšne vremenske 
prebliske, tako da sem sedaj prav 
zadovoljna, da sem Marjuta. Ja, 
vrtec, šola,... V vrtec sem hodila 
Ob Hublju, vendar pa s prekinitvijo, 
saj mi je bilo v varstvu pri teti Lidiji 
veliko lepše in sem zelo dramatično 
izsilila vrnitev v varstvo. Teta Lidija 
me je morala prenašati kar tja do 3. 
Razreda, saj je nisem hotela izpu
stiti iz rok.
Drugače pa sem bila tja do 6. Raz
reda dokaj normalna punca. Celo 
rokomet sem igrala. Potem pa je 
prišla prelepa hormonska spre
memba in deklica se je spremenila 
v malo nočno moro. Tudi ljubezni 
so takrat prišle. Ena taka ta prava 
šolska. Baje je bila še leta kasneje 
v zadnji klopi pri zgodovini in zem
ljepisu ovekovečena s šestilom. Aja, 
pa z izposojenim motorjem sem se 
zaletela. Z Gordano sva se kar v 
redu polomili, motor pa popolnoma 
stolkli. Pa taborniki! Tabornica sem 
bila še kakšni dve leti v šoli, potem 
pa so me zamikale bolj sintetične 
stvari.
V srednjo šolo sem hodila v Tolmin. 
Tolmin pa sem izbrala zato, ker 
me mama ni pustila v Ljubljano.
V ajdovsko gimnazijo pa ne bi šla 
za noben denar. Res ne in to zato, 
ker je mama učila tudi tam in bi se 
mi od vseh teh »prijaznih« učiteljev 
zmešalo. V Tolminu sem bila vsaj 
pri nekaterih »tabula rasa«. Pa fajn 
je bilo. Malo in intimno. Zelo .svo
boden dijaški dom, tako da nočni 
»izhodi« niso bili problem. Bila pa 
sem kar divja. Uf, tretji letnik! Ne 
vem, neka višja sila mi je namenila, 
da sem končala v času srednjo šolo.

Potem sem pa šla na sprejemne na 
AGRFT in jih pogrnila. In sem šla 
študirat za dve Jeti bolj Ljubljano, 
kot kaj drugega. No, na filozofiji 
sem pa vseeno naredila nekaj iz
pito. Aja, ljubezni! Ni jih bilo prav 
veliko. Dve, taki močni. Enega žal 
ni več med nami, eden pa je sedaj 
moj sosed, živi v sosednjem bloku.

Marjuta, London in »zagate« 
mlade dame med »rdečelasimi 
- pegastimi angleži«:

London. Bolj sveži spomini. V Lon
don sem šla zelo na hitro. Najprej 
kot au-pair. Pazit otroke, v resnici 
pa bolj čistit. Potem pa študirat 
igro. Dokler nisem začela študirat 
igre, sem bila zelo neuravnovešena. 
Zdaj sem pa lahko na odru in mi v 
življenju ni treba. Ja pa, da razbijem 
stereotip o rdečelasih angležih. So 
predvsem majhni, čokati, rjavolasi 
in imajo piskajoč glas. Rdečelasih 
je sicer malo več kot tu, vendar 
spet ne toliko. So pa posebni ljudje.

Najprej malce zaprti, potem pa pri
jatelji za vedno. Taki ta pravi. Samo 
znancev imam v Angliji zelo malo. 
Pri nas pa je to skorajda pravilo. Pa 
tudi London je, glede na velikost, 
prav prijazno in varno mesto. Sama 
sem se ujela predvsem s Skandinav
ci. Skoraj v dobrem in v slabem itd., 
vendar pa meje Slovenec uspel pre
pričati, daje svoboda lepša.

Si tudi v Londonu že igrala, na
stopala, radi plačajo?

Nekaj malega sem delala, ja. Am
pak London je za igralce kruto 
mesto. Tudi, če si zvezda je od tega 
težko živeti. Mislim samo od igre. 
Pri nas je to urejeno veliko boljše. 
Se da živeti, čeprav moramo še 
malo »tezgarit« zraven.

Kako si prišla v goriški teater in 
kako se znajdeš med temi »gori- 
škimi tiči«?

Domov sem pravzaprav prišla na 
povabilo PDG-ja. Bila sem njihova 
štipendistka in so mi ponudili služ
bo. To je za Slovenijo pravi čudež. 
Gledališki lobij ne mara ljudi s tu
jimi diplomami, po pravilu. Vendar 
se jih da omehčati z dobrim delom. 
Med temi goriškimi tiči je pa prav 
fajn. Mislim, da smo sedaj harmo
ničen ansambel. Še igralke se dobro 
razumemo med sabo. Pa izjemni ig
ralci so tu. Resnično. Pa fajn ljudje. 
Ta mladi smo pa sploh super. Meni 
je to zelo pomembno, da lahko 
kolege cenim kot ljudi, posebne in 
poštene.
»Ajdovci« smo kar štirje v teatru. 
Edini rojeni ajdovec je pravzaprav 
Srečko Fišer, lektor in prevajalec. 
Potem pa sta tu še Milan Vodopivec 
in Lara Jankovič in jaz. Lara je si
cer v Ajdovščini preživela le rosno 
mladost, ampak je bolj s srcem tu 
kot jaz.

Marjuta, zdaj je že jasno, da si 
dobra igralka. Ti morebiti ležijo 
komične vloge, včasih se zdi, da 
se jih »tazaresni igralci«, bolj ko 
ne, otepajo. Zakaj, (če je res, ali 
pa ni)?

Oh, komedija, komedija! Če bi to 
bral kakšen od mojih učiteljev, bi 
počil od smeha. Dober komedijant 
je zelo težko biti, najtežje, mislim, 
od vseh igralskih žanrov. Ne, nisem 
dobra komedijantka.
In to, da se »ta resni« igralci otepajo 
komedije, mislim, da sploh ni res.

Predvsem se otepamo slabih tek
stov in veliko komedij, ki so take na 
prvo žogo, so ravno to. Slaboumne. 
To pa ni užitek delati. Ampak to ni 
samo stvar komedije. Slab tekst je 
slab tekst, pa naj bo to komedija, 
tragedija ali poezija. Je neberljivo, 
neigrivo in negledljivo. To je pa 
sicer samo moje mnenje.

Tvoj odnos do filma. Čakaš pri
merno vlogo, ali si že imela pri
ložnost biti filmska igralka (če, 
zakaj si odklonila)?

Oh, ja čakam, čakam. Kakšno fajn 
vlogo za velik honorar, masten. 
Nisem pa sicer zavrnila nobene 
filmske vloge. Bi jo pa lažje kot 
gledališko. Film je eno samo ča
kanje, če nimaš velike vloge in jaz 
sem nepotrpežljiva. Pa tudi nima 
tistega čara trenutnosti, kot ga ima 
gledališče. Gledališče je svobodnej
še za igralca. Vesela pa sem, da se 
je slovenski film pobral iz Blatnega 
dola in so se stvari začele pomikati 
v pozitive. Pa zasedbe so boljše, 
bolj smiselne.

Marjuta, bi se slekla pred filmsko 
kamero ali na odru?

Oh, bi se, če bi bilo smiselno! Golo
ta se mi ne zdi tak problem. Ne zdi 
se mi tako nemoralna, kot na primer 
neokusna predstava. Mislim pa, da 
bi se zamislila in udarila kakšno 
shujševalno kuro in anticelulitično 
terapijo, če bi se morala sleči! Tako, 
iz estetskih vzrokov. Za kak porno, 
pa mislim, da nisem ne dovolj ob
darjena, ne dovolj talentirana.

Imaš fanta, če ga imaš, kakšen 
je v odnosu do igralke, ki pride v 
različne »stike« pri svojem delu. 
Bi razumel »umetniški odnos« do 
igranega seksa v ljubezenskem 
prizoru?

Ja, imam fanta. Takega fajn, fajn 
fanta. Mislim, da ga takšni stiki ne 
motijo toliko, kot pa travmatično,

predpremiersko počutje igralke, s 
katero živi. Ne vem, nikoli ni še nič 
rekel. Ne, mislim, da ga vseeno bolj 
zanima kako bom kaj odigrala.

Kaj pa mama Ivana. Kakšen je 
vajin odnos od malih nog naprej? 
Kako te sprejema v gledališču?

Ah, mama Ivana. Najin odnos ni 
nič posebnega, mislim, nič bolj 
drugačen, kot kakšna druga mati in 
hči. Mogoče malo bolj prijateljski in 
svobodnejši. Sva si pa zelo različni. 
Ena je premica, druga pa vijuga. 
Mislim pa, da bi bila enako ponos
na, karkoli bi pač počela. Samo, da 
bi vedela, da to počnem srečno, poš
teno in s srcem. Saj upam, no. Mi je 
pa ona dala teater. Pa vi, s tisto gim
nazijsko skupinico, ki ste jo imeli, 
ko sem bila še zelo mala. Sem znala 
vse tekste na pamet. Mislim pa, da 
bi bila plesalka, če bi živela v kraju, 
kjer je več možnosti za to.

Imaš kakšne hobije?

Hobiji?! Vsakih 14 dni drugi, mogo
če. Ne, nimam hobijev. Pa mislim, 
da tudi ne poznam nobenega igral
ca, ki bi imel kakšen močan hobi. 
Je že to kar delamo kot nekakšen 
hobi. Ni tisto prav tazaresno delo, 
ki ga bomo delali ko bomo veliki. Je 
veliko preveč zabavno.
Če bi pa imela kakšen hobi, bi bil 
verjetno povezan z izražanjem, 
kakršnimkoli. Bi mogoče snemala 
filme, namesto da bi igrala v njih. 
Ali pa bi bila v kakšnem bendu, če 
bi bila dovolj muzikalna. V takem 
bolj hrupnem.

Marjuta, en dober vic po tvojem 
izboru.

Ojoj, vici! To pa ne znam. Vem 
samo enega in še ta ni nikomur 
smešen, samo meni. Pa ne znam 
jih pravit. Saj sem že povedala, da 
nisem dobra komedijantka!

Pod Latnikom klepetal 
Ivan Mermolja

Prizor s predstave Sen kresne noči, zadnje premiere Primorskega
dramskega gledališča

MARTINOVO

Modrovanje o vinu ob Svetem Martinu
8. novembra ob 18.00 v Vrhpolju pri Vipavi

Vinarsko-turistično društvo Vrhpolje prireja simpozij, na katerem bodo 
modrovali: gvadrijan Kapucinskega samostana v Vipavskem Križu, pater 
Andrej Božič, Gregor Pintar, sommelier in zdravnik, Davorin Škarabot, 

sommelier, Drago Medved, publicist, Klavdij Tutta, akademski slikar 
in Milan Kobal, pesnik. Poleg bosta tudi starosta slovenskih vinarjev, 
doktor Dušan Terčelj in doktor Jurij Nemanič, predstojnik centralnega 
laboratorija Kmetijskega inštituta Slovenije. Modrosti bodo nadaljevali 
kopičili v Miklavževi kleti, Gasilskega društva Vrhpolje, kjer ga bodo 

najprej blagoslovili in se mu potem prepustili.

Veliko »martinovanje« v Ajdovščini
Nova Nova d.o.o. bo s sodelovanjem največjega pridelovalca vina Vipav

ske doline - Agroind d.d. - organizirala veliko »martinovanje«, ki bo 
potekalo pod šotorom pred ajdovsko kinodvorano od torka, 5. novembra 
do nedelje, 10. novembra. Poleg pokušine mošta, ki se bo zresnil v vino, 
bo pod šotorom dokaj pestro vsak dan od 10.00 do 24.00, saj bo prire
ditev zaznamoval zanimiv zabavno-kulturni program: vinska poezija, 

kandidati za župana pojejo, kostanjčkov piknik, tekmovanje v alkotestu, 
politični golaž, glasba za ples, krst vina, ipd.. Skratka, ob izdatni pod

pori Vipavske kleti, ni razloga, da si center Ajdovščine ne bi privoščil 
pravega »martinovanja«...
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Ajdovščina ima muzej!

Bačarjeva zbirka na 
ogled
V petek, 25. oktobra popoldan, je bilo v Ajdovščini odprtje stalne 
razstave Fosilov iz zbirke Staneta Bačarja, ki je dobila prostor v pre
novljenih prostorih objektov ob Starem mlinu. V že obnovljenem delu, 
v zgornjem nadstropju objekta, bo kmalu razstavljena še arheološka 
zbirka Castra, Goriškega muzeja.

Stane Bačar med strokovnjaki, ki 
se ukvarjajo z arheološkimi iska
nji preteklosti, velja za največjega 
zbiralca fosilov. Njegova zbirka ni 
samo velika, saj obsega okoli 5000 
kosov, pač pa tudi odlično strokov
no opremljena. Na razstavi je del 
obsežne zbirke, največ je fosilov 
s Primorske, nekaj zanimivejših 
primerkov pa tudi iz drugih delov 
Slovenije.

V zgornjih prostorih namerava 
Goriški muzej že do kulturnega 
praznika postaviti na ogled še 
našo arheološko preteklost, zbirko 
Castra. Prav Goriški muzej bo tudi 
upravljalec obeh zbirk.

Množica pomembnih obiskovalcev 
na odprtju razstave Fosilov iz zbir
ke Staneta Bačarja je samo potrdila 
pomembnost objekta in zbirke. 
Slavnostni govorec, dekan naravos- 
lovno-tehniške fakultete, profesor 
doktor Jakob Lamut, je poudaril 
Bačarjev prispevek k stroki. Zupan

Ajdovščine, Marjan Poljšak, je go
voril o širši družbeni pomembnosti 
objekta, ki je nova postaja na poti 
kulturnih inštitucij v Ajdovščini in 
ki jo bo moč vključevati tudi v turi
stično promocijo Občine. Obnova in 
oprema objektov je znašala 70 mili

jonov tolarjev, strošek so si razdelili 
v večji meri Občina Ajdovščina, 
Ministrstvo za kulturo z 10 milijoni 
in Goriški muzej, ki je prispeval 7 
milijonov tolarjev. Ob koncu slo
vesnosti, ki jo je popestril Oktet 
Castrum, sta bila podpisana dva 
dogovora. Ajdovski župan Marjan 
Poljšak in Stane Bačar sta podpisala 
dogovor o izposojeni zbirki za ne
določen čas, dekan Naravoslovno- 
tehniške fakuletete Jakob Lamut in 
direktor Goriškega muzeja Andrej 
Malnič pa sta s Stanetom Bačarjem 
podpisala dogovor o strokovnem 
pokroviteljstvu nad zbirko.

Obnovljena stavba je z bogato vse
bino prijetna popestritev tistega 
dela starega mesta, projekt se na
daljuje z obnovami objektov vse do

Fosili - naša naravna dediščina (4)

JURA

V geološki dobi jure (200-140 
milijoni let) je vladala v vsej južni 
Sloveniji, torej tudi v naših krajih 
Plitvomorska sedimentacija-raz- 
meroma plitvo morje. V tej dobi 
so nastajale pretežno karbonatne 
kamenine.

Na našem območju je najpomemb
nejši kompleks jurskih grebenov. Je 
zelo razširjen in zelo bogat s fosili. 
Lahko se primerja z najbogatejšimi 
fosilnimi koralnimi grebeni na sve
tu. Zasledimo ga v okoli 15-20 kilo
metrov širokem pasu, ki poteka od 
doline Soče, preko Trnovskega goz
da, vse osrednje Slovenije do Metli- 
ke-pa še naprej proti jugovzhodu in 
sega do Črne gore. Lahko se delno 
Primerja z današnjim Velikim ba- 
riernim grebenom v Avstraliji. Tudi 
zgornjejurski grebenski kompleks 
v Sloveniji je bil bariernega tipa. 
Kamnine iz jure se na našem ob
močju pojavljajo na celotnem Tr
novskem gozdu, ki spada v Dinar
sko karbonatno platformo. 
Najstarejša-spodnja jura ali lias , se 
vleče severno od Cola preko Križne 
gore proti severozahodu, del je tudi

na vzhodnem pobočju Čavna.
V srednjem liasu so najznačilnejši 
fosili školjke litiotide, brahiopodi in 
makrofora, minifera Orbitopsella 
praecursor.
V zgornjem liasu pa so pri nas naj
bolj znani številni ramenonožci in 
brahiopodi z najdišč Sinji vrh, Kovk 
in Čaven. Ponekod je plast z brahio
podi debela do 1 m in v njej sta obe 
vrsti: Terebratula in Rhynchonella

Zanimiveje , da se dajo iz sicer kar 
trdega apnenca lepo izluščiti celi 
brahiopodi. Večkrat jih lahko kar 
pobiramo pod plastjo-horizontdm v 
katerem so lepo vidni.
Med brahiopodi s Kovka so bili že 
določeni-ugotovljen je bil rod in vr
sta: Rhynchonella erycina, Rhync- 
honella pentagonensis, Terebratula 
cernagonensis, Rhynchonella
ximenesi.

V istih plasteh kot brahiopode se 
dobi tudi številne, sicer ponavadi

drobne peclje,stebla morskih lilij- 
krinoidov. Opazimo jih kot prilep
ljene na površini apnenca.
Iz liasa je bilo prav v zadnjem času 
odkrito novo najdišče s številnimi 
koralami, ki pa še niso določene. 
Zgornja jura-malm je na našem 
območju zelo bogata predvsem s 
koralami in hidrozoji.
Koralni kompleks bariernega tipa, 
o katerem smo pisali na začetku, so 
strokovnjaki razdelili v
- zunanji greben
- notranji greben
- zagreben
V zunanji greben spadajo najdišča 
na Mrzovcu in Ojstrovci, notranji 
greben Selovec in Otlica, v zagre- 
ben-laguno, pa Col, Vodice, Javor
nik, Nanos in Hrušica.
Barierni grebenje bil na robu šelfa- 
priobalnega plitvejšega dela. Gre
ben so gradile korale in hidrozoji, ki 
so uspevali tudi v zatišnem okolju 
za grebenom. Morsko valovanje je 
prihajalo od zunanje strani s severa 
oz. severovzhoda. Glavno moč va
lov je greben zadržal , zatišni del 
je omogočal rast številnih morskih 
organizmov.
Zunanji greben je pas grebenskih 
kamnin na obrobju Dinarske kar
bonatne platforme. Na Mrzovcu 
in Ojstrovci so številna najdišča s 
koralami in hidrozoji. Koral je na 
splošno več na Mrzovcu, hidrozojev 
pa na Ojstrovci.

Korale so v glavnem masivne iz 
rodov: Amphiastraea, Comoseris,

Starega mlina. Do končnega cilja, 
nove gledališke dvorane, je še daleč. 
Zato pa bo že kmalu do novih pros
torov, poleg muzeja, pfišla tudi Kra
jevna skupnost Ajdovščina.Tako bo 
ta predel mesta dobil zaokroženo, 
skorajda nostalgično podobo.

Sanda Hain

Razstava fosilov iz zbirke Staneta 
Bačarja bo do nadaljenega za širšo 
javnost odprta vsak konec tedna. 
Skupine po so po predhodni naj
avi dobrodošle kadarkoli.

Počitek za oči v Kraljestvu vetra

Giorgio Valvassori v 
Pilonovi galeriji
V Pilonovi galeriji je v teh dneh na ogled prostorska postavitev umet
nika Giorgia Valvassoria. Zanimiva razstava je del projekta Počitek 
za oči, ki ga sestavljajo postavitve v petih galerijah, v katerih je že 
imel samostojne razstave.
Vse razstave so, oziroma bodo, 
tematske, vezane na ožji in širši 
prostor dežele, kamor prihaja. 
Ajdovska razstava nosi naslov 
Kraljestvo vetra, ki ga avtor skozi 
svojo postavitev združuje s kam
nom. V ožji prostor, galerijo, obis
kovalci vstopajo skozi vhod v Pi
lonovo domačijo, mimo manjšega 
razstavnega prostora, polja rdeče 
zemlje. Razstava je torej celostno 
doživetje umetnosti, tokrat celo 
enkratno, saj je postavitev prireje
na ambientu galerije. Detajlno pa 
simboliko dopolnjuje cela vrsta, 
predvsem kiparskih izdelkov. 
Postavitev je vsekakor vredna 
ogleda, razstavljena pa bo do 
»tiste« nedelje, 10. novembra, ko

se bomo Slovenci odpravili na 
volišča. Na srečanju ob odprtju 
razstave je Irene Mislej, kustusinja 
Pilonove galerije k besedi povabi
la ajdovskega župana, Marjana 
Poljšaka, tudi kandidata za novega 
župana, ki je pozdravil čezmejno 
prijateljstvo umetnikov, čeprav je 
hkrati tudi poslovenil avtorjevo 
ime. Umetnostna zgodovinarka 
Laura Saffred, ki je prav to upo
rabila za iztočnico svojih besed o 
umetniku, razstavi in brezmejno
sti v umetnosti, je uredila knjigo o 
projektu Počitek za oči in o avto
rju, Giorgiu Valvassoriu.

Sanda Hain

Clausastraea, Complexastraea, Pse- 
udocoenia, Solenocoenia in druge. 
Od vejnatih koral omenimo Cala- 
mophylliopsis, Donacosmilia

Dermosmilia, Stylosmilia in druge. 
Posamične-solitarne- korale Epi- 
streptophyllum, Axosmilia, Mon- 
tlivaltia. Pogosti so stromatoporoidi 
Ellipsactinia, Sphareaetinia in dru
gi. Na nekaterih delih Mrzovca lah
ko zasledujemo grebenski apnenec 
kar na dolžini več kot kilometer.

Notranji greben poteka vzporedno 
z zunanjim. Na najdiščih Selovec 
in Otlica dobimo številne korale in 
predvsem na Otlici, hidrozoje.
Na najdiščih notranjega grebena 
dobimo masivne korale rodov: Ac- 
tinaraea, Comoseris, Heliocoenia, 
Meandrophyllia, Stylina, Tham- 
nasteria. Od vejnatih so najbolj 
pogoste Allocoenia, Calamophyl-

liopsis, Dermosmilia, Goniocora, 
Stylosmilia, od posamečnih pa 
Montlivaltia. Med stromatoporidi 
so pogosti rodovi Disparistroma- 
ria, Hudsonella, Parastromatopora, 
Reticullina.

Zagrebensko področje je laguna, 
kjer so razviti le manjši grebeni. 
Masivni rodovi koral, ki so zna
čilni za to področje so predvsem 
Comoseris, Isastraea, Pseudocoeni- 
ops, Thamnasteria, Pseudocoenia. 
Vejnati rodovi Calamophylliopsis, 
Diplaraea, Goniocora,

Posamične pa le rod Epistreptop- 
hyllum. Med stromatoporoidi je 
značilen rod Cladocoropsis, Naj
dišča zagrebena so Col, Vodice, 
Javornik, Nanos, Hrušica.
Zgornja jura je obdobje velike raz
širjenosti koralnih grebenov. Za 
tak razvoj so morali obstajati zelo 
ugodni pogoji, kar se kaže v veliki 
raznolikosti morskih organizmov, 
kijih odkrivamo še danes.

Stane Bačar, se nadaljuje...
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Zbor krajanov v Dobravljah

Zavijalni pas bo ostal!
Dobravlje se na letošnje volitve po vsej verjetnosti podajajo brez kandi
datov za nov svet Krajevne skupnosti. Kot je pojasnilo sedanje vodstvo 
Dobravelj, je to njihov politični protest proti delu občinske uprave, 
čeprav ostalini krajanom nikakor niso preprečili vložitve kandidatur. 
Dejstvo, da Dobravlje nimajo kandidatov za svet KS, gre iskati pred
vsem v težavah z ureditvijo dobravskega križišča, ki bi šoli končno pri
neslo uporabno dovoljenje, predvsem pa šolarjem omogočilo varnejšo 
šolsko pot.
Rešitev, kot jo ponuja občina, je za 
krajane nesprejemljiva. Vodstvo KS 
pravi, da so si za ureditev razmer 
prizadevali od leta 1996, pa občina 
kar nekaj let ni odgovarjala na nji
hove dopise, vse do konca leta 2001, 
ko se je pojavil sedanji predlog re
šitve. Dobravska šola namreč zaradi 
neurejenega parkirišča in avtobusne 
postaje še vedno nima uporabnega 
dovoljenja, dostop do šole, preko 
prometne ceste pa je zelo nevaren. 
Načrt za ureditev križišča, ki cesti 
skozi Dobravlje jemlje zavijalni pas 
in jo oži iz sedanjih skoraj 11 me
trov na okoli 6 metrov in pol, ima 
celo pridobljeno enotno gradbeno 
dovoljenje in izbranega izvajalca 
del. Praktično to lahko pomeni za

četek prenove, kljub nasprotovanju 
vodstva Krajevne skupnosti in kra
janov. Zanimiveje tudi, da načrt, ki 
so ga potrdili strokovnjaki Družbe 
za državne ceste, nekateri drugi 
strokovnjaki iz taiste družbe ozna
čujejo za zelo nevarnega. Ukinitev 
zavijalnega pasu pomeni nevarnost 
naletov v zavijalce za Žablje.
Na spomladanskem zboru krajanov 
je bilo izoblikovano enotno mne
nje, da zavijalnega pasu ne dajo. 
Vodstvo Krajevne skupnosti, ki je 
sklepe krajanov preneslo vodstvu 
občine, je zagrozilo celo z odsto
pom, če ne bodo upoštevane njihove 
želje. Komentar župana je bil, češ, 
naj kar odstopi, občina pa bo nada
ljevala z rekonstrukcijo ceste brez

Savo Kovač je izpolnil 
svojo obljubo

Savo Kovač, gostinec iz Lokavca, je udejanil svojo grožnjo in na napove
danega 30. septembra točno ob 11.30 zažgal prizidek gostinskega lokala, 
ki ga ni mogel legalizirati. Zgodba je zapletena. Krajani pravijo, da je 
krivda za zaplete pri obeh udeležencih v sporu. Bivša Kovačeva žena pa 
je povedala, daje zaplet z legalizacijo tudi posledica nerazdeljenega funk
cionalnega zemljišča, na katerem stoji prizidek. Kakorkoli že, zavrelo je 
in ušlo čez rob. Kovač je o svoji nameri obvestil vse pristojne organe, pri 
gasilcih pa se tudi pozanimal o osnovnih varnostnih ukrepih. Gasilci so 
na poziv v štirih minutah in pol prišli iz Ajdovščine in pogasili ogenj, kije 
popolnoma uničil prizidek, nekoliko poškodovan pa je tudi objekt bifeja. 
Končni epilog nekaj let trajajoče zgodbe še ni znan. Savo si je nakopal 
veliko težav. Besedo pa je držal! tekst in foto SH

Bruselj zamuja

Pipe na Gori še ne bodo 
zamrznile
Gradnja vodovoda na Gori, ki naj 
bi se nadaljevala z oktobrom, se 
premika na prihodnjo pomlad, 
so povedali pristojni na ajdovski 
občini. Z Ministrstva za okolje in 
prostor so dodali še njihovo pojas
nilo. Razpisna dokumentacija za 
pridobitev sredstev iz evropskega 
programa ISPA, ki so pogoj za na
daljevanje gradnje, je pravočasno 
odpotovala v Bruselj, Ministrstvo 
si je tudi prizadevalo za pospeši
tev pregleda dokumentov.

Kljub temu pa ima tudi evropska 
delegacija očitno preveč dela in je 
ovojnico z razpisnimi dokumenti

odprla prepozno za jesensko nada
ljevanje del. Javni razpis po evrop
skih' merilih bo tako objavljen šele v 
novembru, izvajalca pa bodo pred
vidoma izbirali februarja prihodnje 
leto. Tako se nadaljevanje izgradnje 
vodovoda na Gori, vodovoda Hubelj 
- Lokavec, kot začetek gradnje vo
dovodnega omrežja v Dolgi Poljani, 
premika na pomlad.

SH 

P. S.
Seveda Evropski birokrati trdno 
držijo prednost v svojih rokah. In 
kje se skriva: dosti bolj bi hiteli, če 
bi se priključevali Sloveniji.

zavijalnega pasu.
Oktobrski zbor krajanov Dobravelj 
je bil sklican na pobudo občine. 
Dobravlje nimajo kandidatov za 
svet krajevne skupnosti. Kot je po
jasnil tajnik občine, Vili Durnik, to 
lahko pomeni izgubo pravne pod
lage Krajevne skupnosti, vodenje 
pa bo prevzela občina, ki to lahko 
stori bolje ali pa, kar je verjetneje, 
slabše, kot če bi o svojem kraju od
ločali domačini. Vodstvo Krajevne 
skupnosti je drugačnega mnenja, po 
njihovem mnenju je več variant re
šitev, med drugim tudi nadomestne 
volitve v svet Krajevne skupnosti. 
S prisotnimi krajani Dobravelj se 
je skušal pogovoriti tudi ajdovski 
župan Marjan Poljšak, ki ne razume 
jeze vodstva Krajevne skupnosti ob 
dejstvu, da odlično sodeluje z vsemi 
ostalimi KS v občini Ajdovščina. 
Predvsem pa je mnenja, da je treba 
spoštovati pravila, ki naj bodo ena
ka za vse. Njegova obljuba, da bo z 
deli počakal do volitev, pa krajanohi 
ne pomeni zadostne garancije, da bo 
njihova volja res upoštevana.
Na zbor krajanov so bili povabljeni 
tudi kandidati za ajdovskega župa
na, predvsem z namenom, da raz
krijejo svojo vizijo rešitve težave v

Dobravljah. Božo Gnezda bi križiš
če premaknil nekaj 10 metrov proti 
Ajdovščini in ob sicer nekoliko več
jih stroških za vedno rešil težavo. 
Kazimir Bavec je del odgovornosti 
za nastalo situacijo prevzel nase, 
saj se je začelo zapletati še v času 
njegovega županovanja. Povedal 
je, da so takšni primeri povezani s 
pridobivanji raznih težko dostopnih 
soglasij. Davorin Kodrič zagovarja 
pripravljene načrte in s tem pove
zane rešitve, tudi zaradi avtobusov, 
ki že pet let v Dobravljah ustavljajo 
na črno. Miloš Bizjak je menil, da 
problematika ne spada v predvo
lilno obdobje, po njegovem velja 
počakati na novo občinsko vodstvo

in poiskati rešitev, ki bo odgovarjala 
vsem. Podobnega mnenja je bil tudi 
Oton Lahajnar, ki sicer vidi več 
variant rešitve, vsekakor pa je po
trebno k stvari pristopiti s treznim 
premislekom in upoštevati voljo 
krajanov. Prav vsi kandidati za žu
pane pa so menili, da bi se Dobravci 
izognili dodatnim zapletom, če bi 
formirali kandidatno listo za Svet 
krajevne skupnosti.
Sedanje vodstvo Krajevne skupno
sti ne odstopa od svoje odločitve, 
čeprav ni z ničemer preprečila, da 
ne bi kandidature za svet KS Do
bravlje vložili ostali krajani.

Tekst in foto SH

Tjp\\u
je zgornjevipavski časnik
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Okrogla miza o težavah z drogami napovedala november - mesec boja proti 
odvisnosti

Težave so!
Volja za reševanje pa tudi!
V Amfiteatralni učilnici srednje šole v Ajdovščini je 17. oktobra potekala Okrogla miza na temo drog, oziro
ma programov zdravljenja odvisnosti od drog. Kot smo izvedeli, je dejstvo, da je problematika drog v našem 
okolju zelo pereča, nakazala že publika.
Okrogla predavalnica ajdovske 
srednje šole je bila namreč polna 
predvsem staršev, mladih, pogovora 
seje udeležilo še nekaj članov kluba 
zdravljenih alkoholikov, predstav
nikov nekaterih institucij, pa tudi 
dva kandidata za župana, Marjan 
Poljšak in Oton Lahajnar. Rdečo 
nit so vlekli vodja Don Pierinovega 
Programa pri nas, oče Franc Prelc, 
komandir ajdovske policije, Evgen 
Govekar in Tončka Škvarč, direkto
rica Centra za socialno delo.

Kljub temu seje pogovor vrtel okoli 
splošne problematike in ne toliko o 
možnostih reševanja le-te. Starše 
je zanimal predvsem metadonski 
program in zakonodaja. Kot nam je 
povedala ena od udeleženk okrogle 
mize, Barbara' Krtelj, mentorica 
PUM-a Ajdovščina, pa je manjkalo 
debate o konkretnih zadevah, kot je 
na primer odgovor na vprašanje kaj 
lahko skupnost naredi za izboljšanje 
trenutnega stanja. Zelo konkreten 
pa je bil zadnji sogovorec, Mojmir

Potrata, iniciator dnevnega centra 
za ljudi s duševnimi težavami in 
pobudnik neformalne skupine za 
pomoč duševnim bolnikom Forum 
staršev v Ajdovščini, o katerem ste 
lahko brali v prejšnjem Latniku, ki 
je poudaril, da je lokalna skupnost 
edina, ki se lahko zavzame za svoje 
ljudi.

SH

Rotarijanci tudi v 
Ajdovščini
Rotary klub Ajdovščina deluje že približno leto in pol ter je tako, 
poleg Zemonskih Lionsov, druga tovrstna dobrodelna ustanova na 
Zgornjem vipavskem.

Na enega oktobrskih sobotnih večerov je na dvorcu Zemono pri Vipavi 
Potekal slovesen sprejem Rotary kluba Ajdovščina v mednarodno rota- 
njansko organizacijo. Ajdovski rotarijanci so 18-ti slovenski klub, z 21- 
!mi člani. Na prvem skupnem druženju so v dobrodelne namene zbrali 
veliko denarja. 500 tisoč tolarjev so namenili posebnemu invalidskemu 

j vozičku za plesno dejavnost vipavskega Centra za usposabljanje inva
lidnih otrok Janka Premrla Vojka. Prav potrebe centra bodo ajdovskim 
rotarijancem prioriteta pri nadaljnih akcijah. Kot zanimivost pa še to, 
slovesnosti so se udeležili tudi bivši lastniki zemonskega dvorca, potomci 
rodbine Lanthieri. SH

Plesna skupina Vrtiljak, iz Centra 
za usposabljanje invalidnih otrok 
iz Vipave, je obiskala Portugal
sko. V mestu Porto se je odvijal 
Festival of performing and Vizual 
Arts. Skupina je dobila povabilo 
na festival potem, ko je spomladi 
sodelovala na mednarodnem kon
gresu v Atenah. Tam so nastopili 
s predstavo Povabilo na ples, na 
Portugalskem pa so zaplesali 
»Sanjam svoje sanje«. Vrtiljak je 
plesna skupina, ki pleše drugače. 
Vsak otrok na vozičku ima svoje
ga soplesalca, terapevta, ki mu pri 
plesnem gibanju pomaga. Na fe
stivalu so se poleg plesalcev pred
stavili tudi trije likovni ustvarjalci 
iz centra. SH

Rdeči križ

Biti človek za človeka
Območno združenje RK Ajdovščina je nevladna humanitarna 
0rganizacija, ki deluje na področju občin Ajdovščina in Vipava 
ter združuje 20 krajevnih organizacij. Sicer pa RK na Slovenskem 
deluje že 130 let, na podlagi programov zbiranja sredstev iz vseh 
•nožnih virov: javna sredstva, sredstva ustvarjena z lastno de
javnostjo in tista, ki jih prispevajo donatorji, sponzorji ter razne 
fundacije.
Letos so v Ajdovščini oddali že 
več kot tono pomoči v obliki 
Prehrambenih paketov, toaletnih 
Pripomočkov in pralnega praha.
Petintridesetim družinam so po
magali pri oskrbi otrok s šolskimi 
Potrebščinami (v vrednosti pre
ko 400.000,OOsit), osem otrok 
•z šibkejših družin je teden po
čitnic preživelo v zdravilišču na 
Lebelem Rtiču,(osem jih bo tam 
čez novoletne). Pripravili so tudi 
konvoj za Vukovar in več pošiljk 
2a potrebe begunskega centra v 
Postojni.

Eden osrednjih programov pomo
či Rdečega Križa pa so seveda kr
vodajalske akcije.Letos so izvedli 
eno enodnevno in eno trodnevno 
v oktobru, kjer je 640 krvoda
jalcev darovalo okoli 300 litrov 
krvi, za potrebe Zavoda za trans
fuzijo. Poleg tega so celo leto va
bili krvodajalce na darovanje krvi 
v bolnišnico v Šempetru, kjer so 
letos odprli prenovljen oddelek 
za transfuziologijo. V decembru 
pa bo tam organizirana še krvo
dajalska akcija za zaposlene v 
Fructalu.

Rdeči Križ pomaga ljudem, ki se 
znajdejo v težavah iz različnih 
razlogov - od bolezni do osam
ljenosti in socialne stiske, v za
dnjem času pa se razlog za iska
nje pomoči izkazuje predvsem 
ob boleznih, izpadu dohodka ali 
brezposelnosti. Kljub vsej huma
ni pomoči pa se je tudi združenje 
samo znašlo v stiski - prostorski 
namreč. Prostori ne izpolnjujejo 
pogojev za' normalno delovanje, 
premajhni so in vsekakor potreb
ni prenove, saj šteje stavba na 
Stritarjevi la, kjer imajo sedež, 
več kot 200 let. Ajdovska občina 
se zaveda težav in je pripravljena 
pomagati.

Tudi vaša pomoč bo več kot do
brodošla - bodisi kot finančni 
prispevek na transakcijski račun 
številka 04751-0000412446, bo
disi da darujete oblačila in obutev 
ali pa se udeležite naslednje krvo
dajalske akcije. Prav vaša kri bo 
nekomu vrnila zdravje, morda 
celo življenje. Tako boste našli 
pravi pomen v besedah »BITI 
ČLOVEK ZA ČLOVEKA«.

Maja Vrabec

Zadnja redna krvodajalska akcija 
v ajdovskem Kulturnem domu, v 

organizaciji Območnega združenja 
Rdečega križa Ajdovščina je po

tekala 9., 10. in 11. oktobra 
foto Jana Jež

Zakaj so večja središča 
tako privlačna za mlade
Na zadnje oktobrsko sobotno dopoldne je v Ajdovščini potekala za
nimiva okrogla miza. Pogovor o Ostajanju mladih v večjih mestnih 
središčih po končanem študiju, je pripravila Razvojna agencija Rod.

Povabilu so se odzvali predstavniki 
obeh občin, gospodarstva, obrtni
štva in mladih. Prav teh se proble
matika tudi najbolj tiče. Iskali so 
odgovor na vprašanje zakaj mladi 
ostajajo v večjih mestnih središčih, 
kjer študirajo in kaj storiti, da se ta 
trend ustavi. Kot je povedal podjet
nik in predstavnik Obrtne zbornice, 
Ivo Boscarol, se obrtniki že nekaj 
let trudijo, da bi ta problem premak
nili z mrtve točke. Po njegovem bi 
mladi prišli, če bi imeli pogoje. Tudi 
to je bil eden od razlogov, da se pod
jetniki trudijo za svoj kanec vpliva 
pri lokalnem odločanju. Ajdovski 
županje mnenja, da bi morale nove 
generacije ustvarjati nova podjetja 
z visoko tehnologijo. Tajniku Ob
čine Vipava, Jožetu Papežu pa se 
zdi bistven motiv odhajanja mladih 
prenizek osebni dohodek. Vodja ka
drovskega oddelka podjetja Primor
je Aleksandra Blažko je postregla s 
podatki: povprečni osebni dohodek 
na Vipavskem se ne. more meriti s 
povprečnim dohodkom v večjem 
mestu, stroški pa se izenačujejo. 
Poleg tega ima po njenem mnenju 
tudi zgodnje usmerjanje šolarja 
velik pomen.

»Sistem producira neznansko 
količino kadrov, ki jih nihče ne 
potrebuje«, je bilo mnenje Ožbeja 
Marca, predstavnika Kluba Aj
dovskih študentov. KAŠ ima pri
pravljen zanimiv projekt, s katerim 
namerava spodbuditi zanimanje 
domačih obrtnikov in podjetnikov 
za sodelovanje s študenti, bodočimi 
domačimi strokovnjaki. »Diploma z 
vrednostjo« naj bi bila pravzaprav 
diploma po naročilu, obdelovala 
bi praktična področja po potrebah 
domačih podjetij in gospodarstva. 
Prav pomanjkanje stika med štu
denti in dogajanjem v domačem 
gospodarstvu se je zdel razlog za 
migracije tudi nekaterim povablje
nim mladim gostom, ki še študirajo 
ali so po študiju ostali v velikem 
mestu.
Direktor Razvojne agnecije Rod, 
Jožko Člekovič, je na drobne izzive 
med pogovorom nekajkrat poudaril, 
da je diskusija zgolj po naključju 
padla v čase politične kampanje. 
Morda pa to niti ni bilo slabo saj se 
problematika v večji meri tiče prav 
lokalne politike. V razmislek kandi
datom: na mladih svet stoji.

Primorje d.d. je eno redkih podjetij, ki še razpisuje kadrovske štipendije. 
Trenutno štipendirajo 14 študentov, 5 srednješolcev, 6 dijakov na poklic
nih šolah, poleg tega pa 18 štipendij namenjajo podiplomskemu študiju. 
Letos so razpisali 7 štipendij za visoko šolanje, prijavilo seje 30 kandida
tov in 20 učnih (vajeniških mest), kjer so dobili samo eno prijavo. Primorje 
izobražuje predvsem gradbene in tehnične profile.
Poleg tega dodatno izobražujejo in usposabljajo kar vsakega drugega za
poslenega delavca na Primorju, ali 1200 posameznikov letno. Za dodatno 
usposabljanje letno namenijo 350 evrov na zaposlenega.

Mesec boja proti odvisnosti

Droge - kaj z ■ ■ ■

Droge so problem, s katerim se v našem okolju srečujemo vsak dan. 
Nekateri imajo z njimi težave, drugi jih poskušajo odpravljati, vedno 
bolj pa se s tem ubadajo tudi tretji, starši, ki običajno presenečeno in 
prestrašeno reagirajo. Na četrto mesto bi lahko postavili širšo druž
beno skupnost in lokalno vodstvo. Da bi bili učinkoviti, morajo v boju 
proti zasvojenosti nastopiti enotno. V novembru, mesecu boja proti 
odvisnosti, se bo zato dogajalo naslednje, v skupni organizaciji Cen
tra za socialno delo, Osnovne šole Danila Lokarja in Zdravstvenega 
doma Ajdovščina:

Center za socialno delo:

11.11. - 15.11.2002 delavnica: Debata o zasvojenosti
Znati reči ne
Izdelovanje plakata na temo preventi

va
18.11. -22.11.2002 delavnica: Kviz na temo preventiva

Kaj je zasvojenost, kaj ni zasvojenost 
Zakaj ljudje zlorabljamo droge

25.11. -29.11.2002 delavnica: Delavnice o AIDS-u
Izdelovanje rdečih pentelj

Zdravstveni dom:

Delavnice za 7. razred v občini Ajdovščina in Vipava
29. 11. 2002 ob 20.00 v kulturnem domu Ajdovščina predavanje Vide
Žabot

OŠ Danila Lokarja Ajdovščina:

5. razred: delavnice na temo projekta meseca
6. razred: športni dan na temo Šport in zdravje v boju proti odvisnosti
7. razred: naravoslovni dan na temo odvisnosti. Vodila ga bosta g. Miha 
Kramli in ga. Tamara Kofol z sodelavci.
8. razred: kviz na temo knjige Blazno, resno zadeti. Zaključna prireditev 
bo 28. 11. 2002 v kinodvorani, kjer bo na ogled tudi razstava del učencev, 
ki bodo nastajala v tem mesecu.

Kinodvorana: ogled filma Rekvijem za sanje s priporočilom Urada za 
drogo (Datum bo sporočen naknadno.)
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Lunin setveni koledar - november 2002
Pe 1 da 14.% 

f od 16.00 So 9 Ne 17 do 17.00 Po 25 m
So 2 Ne 10 ^ od 7% Po 18 To 26 ® do 10% 

od 1100

Ne 3 da 14% Po 11 r t To 19 do 17.00 Sr 27 m t
Po 4 j*?''od 14.00 A 

r dai6% w
To 12 /* do 11%

m- !!!“ do 15%
Sr 20 /* Če 28 m

To 5 Sr 13 od 15% Če 21 Pe 29 r
Sr 6 do 1430 Če 14 9 do 11%

od 14% Pe 22 do 15.00 So 30 r
Če 7 ■m Pe 15 M So 23
Pe 8 m So 16 m Ne 24 ♦♦♦♦
Označen je tisti del rastline, ki ga spodbujamo k razvoju s setvijo ali negovanjem 
rastline v tem času.

^otJen . . korenina gk plod
čas za presajanje r p

neugodno
**** (negativni vplivi) “st Jjjlč cvet

Česen - za zdravje in 
»zaščito«
Česen nas varuje pred vampirji in zlimi duhovi... Poleg »zaščitne«, pa ima 
seveda tudi zdravilne lastnosti. Pomaga pri težavah z dihali, lajša izkašlje- 
vanje, znižuje raven holesterola v krvi...

Česen najbolje uspeva v dobro odcednih in zmerno rodovitnih tleh, na 
sončnem in pred vetrom zaščitenem delu vrta. Kot dobri sosedje so mu 
kumare, paradižnik, korenček, rdeča pesa in jagode, nekoliko slabše pa 
bo rasel v družbi graha in fižola. Česen med drugim odganja tudi bolhače 
in komarje, poleg tega pa rastline varuje pred pepelasto plesnijo. Sadimo 
samo zdrav in nepoškodovan česen. Pred sajenjem razdelimo vsako gla
vico na posamezne stroke, te pa potem posadimo navpično (tako da je 
sploščeni del spodaj in za dve dolžini stroka globoko). Pri sajenju ne po
tiskajmo strokov na silo v zemljo. Za razliko od čebule ga lahko uspešno 
gojimo tudi v lončkih ali koritih.

Kaj storiti proti neprijetnemu vonju česna? Takšnih ali drugačnih nasve
tov je veliko (kozarec mleka, žvečiti sveže liste petršilja ...). Na splošno pa 
naj velja, da ga uporabljajmo kot začimbo v majhnih količinah. Tako vonj 
ne bo zaznaven - tudi za najbolj občutljiv nos ne.

Moja njivca
Vsak letni čas je v naravi nekaj 
enkratnega. Pravzaprav je tak 
tudi vsak dan. V majhnih rastlin
skih celicah se dogajajo čudeži, na 
zunaj jih opazimo šele, ko zacveti 
roža, ko se pomladi na drevju po
raja novo listje, ko v jeseni zaža
rijo rdeče, oranžne, rjave... barve 
v krošnji dreves... Tudi letošnja 
jesen je čudovita, taka kot vse 
jeseni pred njo. Jesen vsako leto 
znova pokaže kar že stoletja dol
go prikazuje- svojo lepoto, da bi 
jo moglo občudovati prav vsako 
oko. ...In daje nam nove možno
sti, da lepoto, ki jo zmorejo samo 
rastline, posadimo na vrt. Ko se 
leto izteka in dozorijo pridelki 
narave, ko se na videz vse umiri, 
posadimo novo življenje.

*

Posadimo spomladi cvetoče če
bulnice in gomoljnice:

Brez jesenskega sajenja ni spomladi 
na vrtu nič novega, morda celo kaj 
manjka. Le komu niso všeč spomla
di cvetoči tulipani, narcise, hrušice, 
hijacinte, cesarski tulipani, morske 
čebulice, pritlikave veternice, zvon
čki, perunike, žafrani, okrasni luk, 
močvirska logarica, iksije, jarice... 
Skrite v zemlji se bodo do pomladi 
še malo “naspale”. In ko jih bo sonce 
drugo za drugo klicalo na dan, bodo 
zacvetele v pozdrav vsakemu, ki jih 
bo opazil. V kmetijske trgovine so 
že prišle, čebulnice in gomoljnice 
čakajo, da jih posadimo v trato, na 
gredice, ob vrtne poti, v posode... 
Že stara modrost pravi, da brez 
zdravega semena, ni žetve. Zato 
pa bodimo ob nakupu čebulnic in 
gomoljnic pazljivi. Izberemo samo 
zdrave čebulice, te pa so čvrste in 
ne mehke. Brez skrbi jih narahlo 
stisnimo in preverimo, če so res 
zdrave. Ne smejo biti poškodovane 
ali celo plesnive. Pomembneje tudi, 
da so povsem speče. Tiste, ki že v 
trgovini poganjajo liste in korenine, 
niso primerne za sajenje. Pomemb
na je tudi debelina. Debela čebulica 
ima več rezervne hrane in bo bolj 
bogato cvetela.

Vetrišče

Tako, jesen je že tu in z njo tudi 
volilna mrzlica, ki že sika in nam 
trosi nove obljube. Tu so tudi tihi 
novemberski dnevi; še posebej tih 
je prvi november-cvetje, sveče, spo
mini; spoznanje. Da smo minljivi, 
da smo začasni.

V preteklem desetletju so bili ti 
dnevi, torej dnevi spominjanja umr
lih, nabiti tudi z neko politično pate
tiko, ki si je skušala skovati določen 
dobiček, določen politični kapital. 
Pa smo se naposlušali leporečja o

Pri sajenju upoštevamo globino, ki 
je odvisna od velikosti čebulice. Ta 
naj bo dva do trikrat tolikšna kot je 
debelina čebulice. Če je prst težka 
in zbita, lahko čebulica do pomladi 
zgnije, zato je dobro, če zemlji pri
mešamo grob pesek.

Žafrane, pa tudi narcise in morske 
čebulice, radi sadimo v travo. Pre
vidno odstranimo rušo, dno jame 
obogatimo s kompostom in položi
mo čebulice. Po sajenju rušo pre
vidno položimo na prvotno mesto, 
jo z nogami narahlo potlačimo in 
dobro zalijemo. Seveda jih ne sme
mo posaditi v trato, ki jo pogosto 
kosimo. Prehitro bi namreč končale 
pod kosilnico.

Okrasne čebulnice in gomoljnice 
lahko sadimo tudi pod drevje in 
grmičke. Ko bodo ti še zimsko 
razpoloženi, bodo tla pod njimi že 
pomladna.

Priljubljeno pa je tudi sajenje v po
sode. Le te lahko zasadimo z raz
ličnimi čebulnicami in se poigramo 
z barvami. Vse v rumenem, vse v 
rdečem, vse v belem. Pri tem načinu 
sajenja moramo upoštevati globino 
sajenja. Debele čebulice posadimo 
globlje, drobne pa bolj plitko.

Zaščita vrtnin pred mrazom

Novembra se leto izteka, vse hlad
nejši dnevi pa odvrnejo pozornost 
z vrta v hišo. Vendar pa vseeno ne 
smemo pozabiti na zimsko zaščito 
rastlin pred zmrzaljo.

Čas je, da si že sedaj zagotovimo 
zadostno količino smrekovih vej, 
praproti, listja... za pokrivanje 
občutljivih ali na novo zasajenih 
rastlin.

V zadnjem času pa se vedno bolj 
uporabljajo tudi vlaknate folije 
(agrokoprena), ki prepuščajo vodo 
in zrak. Uporaba le teh je zelo eno
stavna. Rastline prekrijemo z agro- 
kopreno zelo ohlapno, tako da imajo 
dovolj prostora za rast in razvoj. Ob 
robovih jo obtežimo s kamni ali pa 
jo zasujemo z zemljo, daje veter ne 
odnese. Pri zelo hudem mrazu lah-

spravi, pa tudi o lustraciji. Politični 
strategi niso nikoli izbirali sredstev, 
da so prišli do oblasti. Politična 
etika ima od nekdaj svojo logiko in 
svoje zakonitosti. Ljudje pa so umi
rali: za ideje, za nesmisle,za zabavo 
ideologov. Nobena nasilna smrt 
ni upravičena,z nobeno politično 
ideologijo utemeljena. Vse nasilne 
smrti so smrti človečnosti, ki se 
je skozi krvava tisočletja izbrusila 
in osmislila sodobnega človeka, ki 
skuša gojiti neko novo etiko in se 
uči kvalitetnejšega sobivanja.

Prav ideološka morija je razdelila 
slovenski narod, ga razcepila na 
dva militantna nesmisla, ki sta, žal, 
še vedno prisotna v zavestju sodo
bnikov nove politične kreacije. Prav 
ta historični revizionizem načenja 
enotno nacionalno telo, ki je bilo 
najbolj enotno ob znamenitem ple
biscitu za osamosvojitev, potem pa 
nič več. Prav je, da se osvetlijo vsa 
zamolčana dejstva, ki so vplivala 
na nacionalno konstitucijo. Žal pa 
so mnogi ideologi to pograbili kot 
novo strateško orožje v političnem 
boju za oblast. 'Pietetna etika se je 
umaknila politični zdrahariji, ki ni 
zmogla preseči zgodovinske uso
jenosti. In potem se je vsiljevala

ko posevek prekrijemo tudi dvakrat. 
Njena dobra lastnost je, da prepušča 
vodo, svetlobo in zrak, tako da lah
ko rastline pod njo prosto rastejo 
in se razvijajo. Skozi agrokopreno 
rastline enostavno zalivamo. Tako 
imajo vse pogoje za rast, hkrati pa 
so zaščitene pred mrazom in ne
ugodnimi temperaturnimi nihanji.

S prekrivanjem rastlin dosežemo, 
da so pridelki zgodnejši in kvali
tetnejši, hkrati pa se poveča tudi 
količina pridelka. Kljub temu, da v 
jesenskem obdobju zaščitimo rastli
ne pred mrazom, pa je pomembno, 
da za setev ali saditev rasflin v tem 
času izberemo prostor, ki je čim 
dlje in čimbolj izpostavljen soncu. 
Intenzivnost osvetlitve je v zim
skem obdobju zelo majhna, zato je 
pomembno, da rastline dobijo toliko 
svetlobe, kolikor je največ mogoče.

Pripravlja Jana Stefančič

sprava. Kdo naj bi se spravil, kdo 
naj bi se pobotal? Ostareli bojevniki 
obeh strani ali politični ideologi 
vseh barv? Prav bi bilo, da bi se 
poiskalo vse krivce za politične 
poboje, ampak to ne bi zmanjševalo 
bolečin tistih, ki so bili neposredno 
prizadeti. Zamolčanim žrtvam je 
potrebno izkazati civilizirano pie
teto, ne pa, da se jih vkalkulira v 
politično računico.

Zgodovinska zavest naroda je ne
odvisna od dnevne politike, zato 
je nesmiselno vsiljevati določene 
spravitvene ceremoniale. Spravitev 
je stvar vseh vpletenih, ne pa so
dobnih generacij, ki jim namesto 
smiselne vizije ponujajo neko mrač
njaško zgodovinsko dejstvo. Po
enotenja nacionalnega telesa na tak 
način ne bomo dosegli. Čas bi bil, 
da bi pričeli presegati zgodovinske 
zdraharije in da bi se realno zaveda
li našega položaja v tem prostoru in 
v tem času. Žal, pa je že tako, da je 
politična realnost brezčasna in sama 
sebi namen.

Monolitnost nekega naroda se kaže 
v njegovi zdravi nacionalni strategi
ji, ki jo ne kroji dnevna politika. Zdi 
pa se mi, da se pri nas prevečkrat

ukvarjamo samo s stolčkanjem-po- 
litiki si umišljajo spomeničarstvo- 
gradnja objektov potrebnih in nepo
trebnih, nihče pa ne ponuja realne 
vizije, ki bi nam dala vsaj slutiti, da 
se bomo lahko zanesli na njihove 
prepotentne obljube.

Prav te dni so se nam smehljali 'ev
ropski birokrati in nam dali slutiti, 
da bi nas lahko sprejeli medse-kako 
preračunljivo, seveda, volitve bodo! 
Vidite, to je spretna politična režija, 
ki že dolgo posega v naš, strateško 
zelo pomemben prostor. Če sem 
nekoliko vizionarski, potem lahko 
ugotovim, da nas bo Evropa vkom- 
ponirala v svoje regionalne interese, 
v katerih so še možnosti za kakšen 
profit. Skrajna skepsa bi nam lahko 
prišepnila: samo drobiž ste, za di
plomatske kupčije.

Pa da ne bi samo jesensko otožnja- 
vili, nam bo jesen ponudila tudi 
vesele urice, kajne? Sadovi narave 
nam bodo popestrili jedilnike, žejni 
tudi ne bomo, dolgčas pa nam tudi 
ne bo, saj bomo imeli volitveni te
ater, za katerega smo vstopnice že 
plačali. In vse bo lepo in prav. Novi 
obrazi nas bodo gledali s plakatov; 
no nekaj političnih profesionalcev

se nam bo tudi še smehljalo-ampak 
bo burja časa opravila z vsemi, bo
dite brez skrbi.

Mogoče je zdaj čas, da si prižgemo 
luč novega upanja, da prižgemo 
lučke za vse tiste, ki so dohrepeneli 
svojo vizijo. Naučimo se strpnega 
sobivanja in bodimo strpni do dru
gače mislečih, saj imamo vsi svojo 
realnost, kije vkomponirana v našo 
skupno bivanjsko dejanskost. In če 
je jesen čas dozoritve, potem je to 
pravi čas, da tudi sami dozorimo v 
ozaveščene kreatorje svoje svobode, 
kiji ne bo vsiljena nobena ideološka 
opcija, ki bo negovana s skupnimi 
hotenji, s skupno strategijo nastopa
nja zunaj naših teritorialnih meja.

Morda je zdaj res pravi čas, da se 
poenotimo in da se zarastemo v 
močno nacionalno telo, ki bo ra
zumno preseglo vse zgodovinsko 
pogojene zdrahe, ki nam tihotapijo 
zdvomljivost v podzavest.

Želim vam veselo, bogato jesen in 
upam, da boste v toplini domov trli 
orehe, ampak ne orehe eksistencial
nih in socialnih problemov!

Bojan Bizjak- Zakawsky
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KINO AJDOVŠČINA:
NOVEMBER 2002
L teden
sreda, 30.10. INSOMNIA
20.30 (Triler)
četrtek, 31.10. INSOMNIA 20.30
petek 01.11. INSOMNIA
20.30
sobota
20.30

02.11. INSOMNIA 18.00

Nedelja 03.11. INSOMNIA
18.00
2. teden

20.30

sreda 06.11. 
(Akcijski)

XXX 20.30

četrtek 07.11. XXX 20.30
petek 08.11. XXX 18.00
20.30
sobota
20.30

09.11. XXX 18.00

Nedelja 10.11. XXX 18.00
20.30
3. teden
sreda 13.11. MOTHMAN.
PREROKBA 20.30
četrtek 14.11. MOTHMAN.
PREROKBA 20.30
petek 15.11. LEDENA DOBA
18.00 20.30 (Druz. anim.)
sobota 16.11. LEDENA DOBA
18.00
sobota 16.11. MOTHMAN.
PREROKBA 20.30
Nedelja 17.11. LEDENA DOBA
18.00
4. teden

20.30

sreda 20.11. CESTA V
POGUBO
(Krirm.dr.)

20.30

Četrtek 21.11. CESTA V POGU-
BO 20.30
petek 22.11. CESTA V POGU-
BO 18.00 20.30
sobota 23.11. CESTA V POGU-
BO 18.00 20.30
Nedelja 24.11. CESTA V POGU-
BO
5. teden

18.00 20.30

sreda 27.11. FANTJE IN PUN-
CE 20.30 (komed!)
četrtek 28.11. FANTJE IN PUN-
CE 20.30
petek 29.11. FANTJE IN PUN-
CE 18.00 20.30
sobota 30.11. FANTJE IN PUN-
CE 18.00 20.30
Nedelja 1.12. FANTJE IN PUN-
CE 18.00 20.30

Lavričeva knjižnjica:
Ajdovščina:
od ponedeljka do petka od 9.00 do
18.00
sobota od 8.00 do 12.00 
Oddelek Vipava: 
ponedeljek od 9.00 do 12.00 
sreda od 14.30 do 18.00
petek od 12.00 do 16.00
Oddelek Podnanos: 
sreda od 11.00 do 14.00
petek od 17.00 do 19.00
Oddelek Dobravlje: 
torek od 16.30 do 18.00
sobota od 9.00 do 11.30

POTUJOČA KNJIŽNJICA:
Petek, 22. novembra:
10.00 - 11.00 - Tekstina
11.30 - 12.30 - Vrhpolje
12.40- 13.30-Duplje 
13.50- 15.00-Lozice

15.15 - 16.15 - Podraga 
16.25 - 17.30 - Slap 
Četrtek, 14. novembra:
7.30- 8.10-Vrtovin
8.30 - 9.30 - Dom star. ob.
9.40- 11.30-Fructal
11.45 - 13.00 - Lokavec
13.15- 14.00-Ustje
14.15- 15.00-Planina 
Petek, 15. novembra:
9.30 - 9.45 - Mlekarna Vipava
9.45- 10.15-Klet Vipava
10.45- 10.55-Vrtovče
11.00- 12.30-Šmarje
13.00- 13.30-Batuje
13.45- 15.00-Selo
15.15- 15.45-Malovše 
15.55- 16.40-Gojače 
Ponedeljek, 18. novembra:
9.30- 10.45-Podkraj
11.00- 13.00-Col
13.30- 14.15-Otlica
14.30 - 15.00 - Predmeja
15.40- 16.00-Male Žablje
16.10- 17.00-Velike Žablje 
Torek, 19. novembra:
10.45 - 11.15 - Selo vrtec
11.30- 12.45-Črniče
13.30- 15.00-Gaberje 
15.15 - 15.30 - Erzelj šola 
15.35- 15.50-Erzelj Miški 
16.20 - 17.00 - Dolga Poljana 
Sreda, 20. novembra:
13.30- 14.15-Manče
14.30- 15.30-Goče
15.40- 16.15-Lože 
16.25 - 16.55 - Log
17.00 - 18.00 - Budanje 
Četrtek, 21. novembra:
9.00 - 9.30 - Kamnje
10.00 - 10.40 - Ika
11.00- 11.40-Skrilje
11.50 - 12.30 - Vipavski Križ
12.40- 12.50-Cesta 
13.20- 13.50-Zavino
14.10- 15.00-Brje

V sredo, 6. novembra ob 18.30 bodo 
v Lavričevi knjižnici imeli predstavi
tev knjige Alda Černigoja, Večer pri 
Maticavih. Knjigo bosta predstavila 
Ivana Slamič in avtor Aldo Černigoj.
V novembru pa pripravljajo skupaj 
z založbo Mladinska knjiga tudi 
predstavitev spominov Anice Lokar, 
Od Anice do Ane Antonove. Izredno 
zanimiva knjiga naše rojakinje vas bo 
prav gotovo navdušila.

Ure pravljic:
Ajdovščina: ob četrtkih ob 16.30 
(pričetek: 7. novembra)
Podnanos: ob sredah ob 10.30 
(pričetek: 6. novembra)
Vipava: ob sredah ob 17.00 
(pričetek: 6. novembra)

ZVEZA KULTURNIH DRUŠTEV 
AJDOVŠČINA:
Glasbena sezona 2002/2003 ponuja 
svoj drugi koncert že 14. novem
bra ob 20. uri na dvorcu Zemono. 
Ansambel glasbenikov iz Trsta bo 
predstavil argentinski tango Astora 
Piazzolle, Triestango.

VIPAVSKI KRIŽ:
V galeriji v Vipavskem Križu bo 15. 
novembra otvoritev razstave likovnih 
amaterjev; društva Most iz Ajdovšči

ne. Razstava bo na ogled do
13. decembra.
Več informacij dobite na telefonu: 
368-88-03.

KUD GORIŠKA PALETA:
15. novembra ob 18. uri bodo imeli 
študijsko srečanje članov Goriške pa
lete in vabljenih likovnikov na temo: 
Definiranje portreta v sodobni likov
ni umetnosti. Srečanje bo potekalo v 
TOČKI ZKD-ja, na ulici Gradnikove 
Brigade 25, v Novi Gorici.

ZVEZA PRIJATELJEV MLADI
NE AJDOVŠČINA:
Ob sredinih popoldnevih v prostorih 
ZPM v Ajdovščini še vedno potekajo 
sredine ustvarjal niče.
Za vse dodatne informacije in prijave 
so vam na voljo po telefonu 368-91- 
40 in 368-91-41 ali pa na sedežu ZPM 
Ajdovščina na Goriški 17.

PROJEKT: DROGE- KAJ Z 
NJIMI?
Projekt pripravljajo Center za so
cialno delo Ajdovščina, Osnovna 
šola Danila Lokarja Ajdovščina in 
Zdravstveni dom Ajdovščina.

Center za socialno delo in center 
mladinskih dejavnosti:
V novembru se bodo v CMD-ju dva
krat tedensko, predvidoma ob torkih 
in četrtkih ob 15. uri, odvijale delav
nice na temo preventiva.
1. teden: 4.11.-8.11.
Delavnica: Kaj pa ti misliš! Kaj 
želim! Kakšen človek bi rad bil! 
Pravilno odločanje
Umetniška delavnica: Risanje grafi
tov na temo preventiva
2. teden: 11.11.-15.11.
Delavnica: Debata o zasvojenosti in 
kako reči ne
Delavnica: Izdelovanje plakata na 
temo preventiva
3. teden: 18.11.-22.11.
Delavnica: Kviz na temo preventiva 
Delavnica: Kaj je zasvojenost, kaj ni 
zasvojenost in zakaj ljudje zlorabljajo 
droge
4. teden: 25.11.-29.11.
Ta teden bo namenjen L decembru 
- dnevu boja proti AIDSU 
Delavnica o AIDS-u 
Delavnica: Izdelovanje rdečih pentelj 
(delavnica bo potekala skozi ves 
teden)
Za več informacij so vam na voljo 
preko tel. št.. 368-06-12.

Zdravstveni dom:
Delavnice za 7. razred v občini 
Ajdovščina in Vipava.
29. novembra ob 20.00 bo v Kultur
nem domu v Ajdovščini predavanje 
Vide Žabot.

OŠ Danila Lokarja Ajdovščina:
V novembru bodo izvajali različne 
delavnice na temo projekta.
5. razred: delavnice na temo projekta 
meseca
6. razred: športni dan na temo Šport 
in zdravje v boju proti odvisnosti
7. razred: naravoslovni dan na temo 
odvisnosti. Vodila ga bosta g. Miha 
Kramli in ga. Tamara Kofol s so
delavci.
8. razred: kviz na temo knjige Blazno 
resno zadeti.
Zaključna prireditev bo 28. novembra 
v kinodvorani, kjer bo na ogled raz

stava del učencev, ki bodo nastajala v 
tem mesecu.
V kinodvorani si bodo učenci ogle
dali tudi film Rekvijem za sanje s 
priporočilom Urada za drogo (datum 
bo naknadno sporočen.)

DRUŠTVO UPOKOJENCEV AJ
DOVŠČINA - VIPAVA:
2. novembra - popoldansko kopanje 
v Izoli
Od 2. do 9. novembra - 7 dnevno 
počitnikovanje v Izoli, prijav ne spre
jemajo več
9. in 10. novembra - Martinovanje, 
dvodnevni izlet v Prekmurje, prijave 
so še možne
16. novembra - popoldansko kopanje 
v Izoli
Za informacije in prijave pokličite na 
366-13-83.

RAZMETANO PODSTREŠJE:
- karting (ob sobotah ob 14. uri)
Info: David Fučka, 366-50-41
- ustvarjalnice (vsak petek od 15,-
16. ure)
Info: Maruša Fabčič, 366-58-65
- angleški jezik (vsak četrtek od 16.
-17. ure)
Info: Neža Pavzin, 366-59-20
- italijanski jezik (vsak petek od
17.15-18.15)
Info: Jakoba Šraml, 368-70-30
- umetniška delavnica (vsak petek 
od 18.15-19.15)
Info: Tea Kobal, 366-53-05
- Planet Zemlja (predavanja z dia
pozitivi enkrat mesečno)
Info: Štefan Rehar, 366-58-31
- igralnice (vsak petek od 16. - 17. 
ure)
Info: Maja Rehar, 363-63-50
- literarni večeri (enkrat mesečno) 
Info: David Puc, 041-395-797
Delavnice se bodo odvijale v 
prostorih stare šole v Vipavi - Trg 
Pavla Rušta. Za dodatne informa
cije pokličite mentorje delavnic ali 
Martino Naglost, tel.: 366-53-43. 
Obisk delavnic je brezplačen, s seboj 
prinesite copate.

DRUŠTVO GORA:
V nedeljo, 10. novembra ob 16. uri, 
Društvo Gora organizira večer Gor
janov v veliki dvorani Primorskega 
dramskega gledališča v Novi Gorici. 
Predstavili se bodo s široko paleto 
dejavnosti, kulture, ustvarjanja, 
aktiva kmečkih žena. Osnovne šole... 
Na ogled bo razstava o dejavnostih 
društva, starih predmetov, knjig in 
likovnih del avtorjev, ki izvirajo z 
Gore in še veliko zanimivih stvari...

Več informacij dobite tudi na njihovi 
spletni strani: www.drustvo-gora.si.

PLANINSKO DRUŠTVO AJDOV
ŠČINA:
3. november - Rezija: Velika Baba, 
Mala Baba, Skutnik (2184m), pohod 
bosta vodila Dušan Kompara in Miha 
Kovač.
17. novembra - Križna gora - Sveti 
Duh (1213m), pohod bosta vodila 
Drago Ergaver in Franc Rupnik.

Prijave sprejemajo v trgovini Tkanina 
v Ajdovščini, več informacij dobite 
na njihovi oglasni deski.

PLANINSKO DRUŠTVO VIPAVA:
10. november - Bloška planina, po

hod bo vodil Pavel Makovec

Na izlete se lahko prijavite preko e- 
maila: pd-vipava@hotmail.com, več 
informacij pa dobite pri:
Jurij Nabergoj - tel.: 368-70-56 
Leon Kodre - tel.: 366-51-73.

PLANINSKO DRUŠTVO PODNA
NOS:
9. novembra - pohod po Vrtovčevih 
poteh, vodila ga bo Kristina Jelerčič 
24. novembra - pohod v neznano; 
samo za vodnike in mentorje PD 
Podnanos
Za več informacij vam je na voljo 
Janko Božič na 366-92-77.

KOŠARKARSKI KLUB AJDOV
ŠČINA:
9. novembra - KK Ajdovščina: KK 
Tolmin,
v Športnem centru Police ob 20. uri 
23. novembra - KK Ajdovščina: KK 
Jesenice,
v Športnem centru Police ob 20. uri

ROKOMETNI KLUB KETING 
AJDOVŠČINA:
16. novembra - RK Keting Ajdovšči
na: ŠD Jadran Hrpelje, v Športnem 
centru Police ob
18. uri
30. novembra - RK Keting Ajdov
ščina: ŽRK Novo mesto, v Športnem 
centru Police ob 18. urr

MALONOGOMETNI KLUB KIX 
AJDOVŠČINA:
16. novembra - KIX Ajdovščina: 
Tomaž Mila Poetovio, v Športnem 
centru Police ob 20. uri 
30. novembra - KIX Ajdovščina: 
Dobovec,
v Športnem centru Police ob 20. uri

KINOLOŠKO DRUŠTVO AJDOV
ŠČINA:
Še vedno poteka jesensko šolanje 
vodnikov - lastnikov in njihovih 
psov. Dobivajo se vsako nedeljo med
10. in 12. uro na vadišču ob reki 
Vipavi pod vasjo Ustje.
Informacije: Branko Lavrenčič, 041- 
765-320.

BOLŠJA TRŽNICA:
Tretjo soboto v mesecu, 16. novem
bra, na Trgu L Slovenske vlade v 
Ajdovščini.
Informacije: Sanda 041-232-976.

Pohod po Vertovčevih 
poteh

Prvo nedeljo po Martinovi nedelji, 
17. novembra, bo že drugi pohod 
po Vertovčevih poteh, letos v so- 
organizaciji Planinskega društva 
Ajdovščina.

Zborno mesto pohodnikov bo Pri 
Hrastu na Ustjah, Hodilo se bo 
v spomin nadvse pomembnega 
vipavskega rojaka, Matije Vrto
vca, ki spada med Slovenske naj
imenitnejše poljudnoznanstvene 
pisce.

Vabi organizacijski odbor pohoda, 
kjer so še: Občina Ajdovščina, KS 
Ustje, KS Planina in KS Šmarje.
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Edvarda je ostala trezna med volitvami m Martinom
Parapsihologinjo Edvarde so tudi ošvrknile volitve. Ohranila pa je svojo »paraglavo« trezno, se zamislila nad že malce obšisano metlo, odletela v oblačno zveznato nebo, poiskala 
ustrezne volilne rešitve in kot astroutrinek pristala pod Martinovim latnikom

Sveti Martin je bil za svoje čase faca
- bil da je v kurniku z gosmi, pa vojak, 
ki da je svojo pelerino z mečem prese
kal na dva kosa (da je reklo -hva in pa 
-hva-la), po Loiri se je kot tourski škof 
z drevakom vozil in na oslu jahal, pov
sod pa zapustil globoko sled. Ja, je že 
imel dobro ralo. Poklonite se njegove
mu talentu že na martinovo soboto, pa 
tudi v nedeljo, ko bo čudežno premešal 
barve. Da se plavih izogibajte v loku, to 
je splošno znano. Sicer pa - v Vipavski 
dolini pozna ljudstvo samo dve barvi
- belo in črno!

Velika pričakovanja ob Martinu se 
bodo zožila zgolj na eno gos. Lahko bi 
jo pustili vnemar, pa naj se še tako slini 
okoli vas. Stala je pač za vami v vrsti in 
slišala, kakšno je vaše trenutno stanje. 
Toda ker to zdaj veste, informacijo iz
koristite (tako kot ona), povabite jo na 
Kornate in preživite gugajoči konec 
tedna na barki. Pridite še pravočasno 
nazaj, da boste lahko obkrožili modro.

Volitve so zato, da tako voljeni kot vo- 
lilci pokažejo svojo barvo. Ne se čuditi, 
če bodo vaši sokrajani morali izbirati 
med vami, vašo mamo in stricem, da 
o štirih bratrancih in treh sestričnah 
ne govorimo. Seveda kandidirajo vsak 
na svoji listi. Če ste že sicer tako raz
slojeni, pokažite vsaj na volitvah jajca 
(pa ne komisiji!) in obkrožite svojo 
lastno barvo! Kar se seks^ tiče, bodo 
vaše dejavnosti v glavnem spodletele. 
Rujna kapljica daje občutek mačizma, 
v resnici pa od vašega ognja kasneje 
ostaja samo dim. Ko bi le samo bil ta 
dim pikčaste barve!

Žal mi je, da vam moram to sporočiti, 
toda morate se partnerki bolj posvetiti, 
če nočete, da bi ona posvetila vam. Že 
res, da ne bo nikoli zadovolj(e)na, pa 
če ji podarite zvezdo z neba, toda kaj 
za vraga ji podarja potem njen sodela
vec? Ne sekirajte se preveč, saj bo tudi 
njemu kmalu zmanjkalo idej (denarja). 
Tedaj jo lahko zapeljete v živalski vrt, 
kjer se bo ponovno navdušila nad per
jem pava. To barvo tudi obkrožite na 
martinovo nedeljo.

Naj mi je Edvarda ime ali ne, nikakor 
ne morem razumeti, zakaj me nadirate, 
celo grozite, kot da sem brezdušna, 
indolentna coprnica, čeprav bi rada 
postala vaša zaupnica, spovednica, 
svetovalka, zdraviteljica in prijateljica. 
Pa ja ne samo zaradi enih tangic? Ko
nec koncev so tangice že zdavnaj pred 
dvojčicami izumili sumo rokoborci. In 
to pri kvintalih sala! Zato obkrožite 
celulitično!

Če vam niti bližina nadškofa in škofa 
skupaj ni pomagala, je zdaj povsem 
neumestno hoditi k izvirom Vipave. 
Marko Pogačnik je sicer energetsko 
raziskal Vipavo in njenih 17 izvorov, 
toda osnova vseh vaših tegob ne tli na 
izviru, pač pa v vaši delti. Je pa res, da 
Vipava izvira v delti in se izliva v enem 
kosu. Pa saj tudi raki hodijo ritenski. 
Sledite ji in volite valovito!

Tudi za kralja živali se spodobi, da se

pripravi na človeške volitve. Kar je za 
savane lev, je za državo predsednik. 
Toda za njegovo zobovje ni preveč pri
poročljivo, če bi se lotil prav vsakega 
osebka, ki se nudi na vsakem vsaj malo 
večjem deblu. Tehnika je napredovala 
in face so zares kot žive, četudi ne 
veš, ali je ono pod nosom kandidata 
čopič ali metla. Vaša volilna barva je 
obšisana!

Če ste še pred bendimo upali, da se vas 
bo Mlakar vendarle usmilil in da se 
bodo končno tresle brajde(?) - nič ne 
bo, golobčki moji! Prej bodo nogometa
ši Primorja splezali na vrh lestvice kot 
pa vi na lojtra, da o vzponu na kakšne 
bradavičaste Kuclje sploh ne pomislim. 
Kakšne barve daje sivi pinot? Če meni
te daje zares siv, potem volite sivo. Ali 
pa so sivi panterji uzurpirali sivo barvo 
in jo zase posvojili, nas pa prepričujejo, 
da sodi modri pinot med rdeče?!

Odločite se vendarle za barvo vašega 
spodnjega perila! In zakaj se vračate k 
bodijem, ki so že 20 let iz mode? Očitno 
je, da vaše psihosomatske težave prese
gajo vsako razumno mejo. Še sreča, 
da bodo razširili zdravstveni dom in 
bodo imeli potlej več prostora (časa) 
ukvarjati se tudi s takimi primerki. V 
novi lekarni boste lahko odšli v separe, 
kjer se Vam bodo še posebej intimno 
posvetili. Pazite le, da vam 'Sestre ne 
podarijo samo ljubezni. Na volitvah 
obkrožite pinky!

Preden se v prihajajočih zimskih dneh 
odpravite pod zatohle deske na varno, 
pred pestrimi jesenskimi barvami kijih

ponujajo županski in vsakršni kandida
ti, poskrbite, da ne boste v neodločnosti 
obrnili svojih Škarij razsebi. Presekajte 
gordijski vozel in volite ajdovsko Pri
morje. To se najpogosteje pojavlja na 
predvolilnih panojih. Ne vihajte repa 
med noge, saj bo sled jasno pokazala 
kam ste se potuhnili. Bodite zvito po
končni!

Težko se odločim, ali je bilo jabolko, ki 
ga je mačeha ‘uturila’ Sneguljčici, res 
rdeče barve. Zagotovo pa je bilo rdeče 
jabolko, ki ga je izvrstni lokostrelec 
Slavko Čepica s puščico prepolovil. 
Slavko je bil za Kristusom drugi komu
nist, saj je vzel tam, kjer je kaj bilo. Ka
korkoli, ne dopustite, da bi postali do
brotnik kot kakšna kanta za energetski 
balast ljudi, ki hodijo k vam - spovedo
vati se. Zakaj ne bi svojih uslug kdaj pa 
kdaj tudi zaračunali, konec koncev smo 
v prvobitni akumulaciji kapitala - tako- 
rekoč v začetni fazi kapitalizma. Vaš 
barva je vsekakor omle(t)dna.

Sedaj, ko ste morali Omizje mojega 
pepelnika zapustiti, ste na lastni koži 
spoznali, kaj so to črnska opravila pri 
privatniku ali pa v fabriki. Šefi delajo 
z vami kot svinja z mehom samo za to, 
da vam čim prej postane jasno, zakaj sta 
se na zgodovinskem zemljevidu Evrope 
pred davnimi leti pojavila bradata Marx 
in Engels. Pravijo, daje poljub brez brk 
(in brade) kot paradižnik brez soli. Zato 
pojdite na meksikansko kuhinjo, čili bi 
vas znal zadovoljiti tudi za nazaj (ali 
vsaj zadaj). Sicer pa - volite red hot 
chili papers!

Pismo naši Edvardi

Ivana iz Svinnega mi je poslala lju
beznivo pisemce (rojena je v zname
nju dvojčkovi), v katerem se sprašuje, 
kaj naj vendarle stori, da se bodo celo 
v horoskopih nehali norčevati iz nje. 
Omenja težave, ki da so posledica pu
ritanske vzgoje na vasi. Predistinirana 
je bila za nevesto sinu predsednika 
krajevne skupnosti, pa je šla možitev 
v franže, ker sije nesojeni ženin dobil 
ženičko na Vrhu (tam, kjer je goriški 
slavček vzdihoval po planinskem 
raju!) in s tem pridobil državljanstvo 
v novogoriški občini ter tedaj, v času 
depozitov, tudi tako želeno prepustni
co. Ivana še navaja, da je sama nizke 
postave, široka v bokih, povešenega 
oprsja, rahlo škilasta in čotasta, ljubi
teljica psov in mačk, da o kokoših ne 
govorimo.

Draga Ivana, to kar opisuješ, sploh 
niso nikakršne težave. Nizka rast je 
racionalna, saj je delo pri tleh. Široki 
boki so dobri za pleme. Gravitacija 
velja za vse, tudi za joške, še vedno 
pa si na boljšem kot moški primerki, 
ki s povešenim lahko samo opletajo. 
Glede oči - dandanes je dobro marsi
kaj (ali večino) prezreti, z berglo pa 
te bodo manj gonili delat kot pa brez 
nje. Če se je ljubi zaradi koristoljubja 
preselil v obmejno občino, potem je 
najbolje, da sta se razšla že v startu, 
še preden bi ti zaplodil kopico otrok, 
saj bi jo, tak kot je, zagotovo pocvir- 
nal drugam. Jutri, ko bomo vsi kot 
ena velika ljubeča evropska družina, 
tudi tvojemu nesojenemu dragcu pre
pustnica ne bo več pomagala. Pa si 
tedaj daj duška, ko se bo s culico vrnil 
v domačo vas. Samo ne meči tedaj 
petard, če že praviš, da imaš rada pse 
in mačke. Navezanost na živali je na
mreč lahko pomembna referenca, saj 
bi lahko dobila službo v kakšnem pas
jem azilu ali pa bi za njeno ekscelenco 
Evo Leo Miler špionirala po Ljubljani, 
če imajo vsi cucki dovolj tekočine, če 
je že vedno žejni klošarji nimajo. No 
bog ne daj, da bi kakšnemu martinčku 
odtrgala rep! Glede kokoši pa - stara 
koka dobra župa!

niiiri IL ,itJ UIMMMMCT MUMi" Km .im <niti.:ia

Gremo v kino?
Zakaj pa ne? Stran od 
praznih ulic, dolgočasja 
in monotonega vsakdana. 
Gremo v komedijo po 
dozo smeha, v akcijo po 
adrenalin, v dramo po to
lažbo, češ, da nam vseeno 
le ni tako hudo, ali pa v tri
ler, grozljivko, naježit vse 
živčne končiče. Gremo v 
zavetje pred dežjem skrbi, 
v zatočišče mladih in malo 
manj mladih - zaljubljen
cev, prijateljev, samotarjev. 
Za vsakega se najde udo
bno mehko sedišče in ko 
ugasnejo luči, se družno 
prepustimo še eni novi 
zgodbi, še eni pustolovšči
ni, o kateri bo kasneje tekla 
debata.
Zgodba o ajdovskem kinu 
se prične kar 100 let nazaj, 
do se je še imanovala Sala

Bratina in je bila namenjena tako filmu 
kot gledališču in raznim proslavam... 
Seveda je imela takrat tudi drugačno 
podobo - manjšo prosornino, brez avle; 
le lesena koliba za prodajo vstopni; a 
namen je ostal isti - prostor za druženj, 
kulturno hranjenje in proslavljanje. 
Tako so v taisti dvorani 5. Maja 1945 
leta ustanovili in proslavili 1. Sloven
sko vlado, kar je Ajdovščino nedvomno 
povzdignilo med pomembnejša sloven
ska mesta.
Kar 120 tisoč filmske zabave željnih si 
je v tistih časih letno ogledovalo pisano 
platno. 120 tisoč... Kaj pa danes? Da
nes je ta številka znatno nižja - okoli 20 
tisoč. Temu nedvomno botruje razvoj 
tehnologije in udobje, ki ga le-ta pri
naša, ko s pivo v eni roki, pico v drugi, 
strmimo v mali ekran brez kakšnega 
posebnega spoštovanja in navdušenja. 
Ampak so občutki, ki jih DVD-ji in vi
deorekorderji ne morejo nadomestiti.
V časih Jugoslavije se je odvrtelo tudi

več filmov, saj je bilo večje sodelovanje 
z raznimi jugoslovanskimi distribucija
mi, kot so bile Kinema Sarajevo, Vesna, 
Kreacija Zagreb... Po osamosvojitvi je 
zaradi propada teh distribucij tudi po
nudba upadla in s tem posledično tudi 
obisk. Sledilo je dolgo sušno obdobje. 
Eden zadnjih takrat vrhunskih filmov 
(Pleše z volkovi) seje odvijal na platnu, 
medtem, ko so teritorialci z barikadami 
branili naše mesto pred Jugoslovansko 
ljudsko armado, katere vojaki so še 
kakšno letu prej, ob ponedeljkih po
tešili svoje misli ob gledanju porno fil
mov... Sicer pa je ajdovsko platno gosti
lo filme od Casablance do Titanika, od 
Hollywooda do Evrope, vedno s pod
napisi, vedno v korak s časom. Nekaj 
let smo bili celo počaščeni s filmskim 
abonmajem in bili tako deležni odlične 
produkcije filmov kot so Noč na Zemlji, 
Europa, Moj mali Idaho, Visoke pete, 
Kraljevi ribič, Kika...
1988 in 1989 smo uživali na prostem,

v letnem kinu, a žal se tovrstno užit- 
karstvo ni obneslo, tako, da o kakšnem 
»drive in« kinu raje niti ne sanjamo 
- no, vsaj odkar se zadnja plat ne pri
tožuje več. Že tri leta je namreč deležna 
razkošja, ki ga nudijo novi mehki in 
udobni stoli. So pa zato projektorji še 
vedno stari, kar 50 let že praznujejo, 
ampak še vedno brezhibno delujejo. 
Skratka, vsekakor seje v ajdovski kino
dvorani v vseh teh letih pretočila mar
sikatera solza - od žalosti ali od smeha, 
zaljubilo se je marsikatero srce - v 
junaka na platnu ali tistega ob strani, 
pa tudi za glasbene sladokusce je bilo 
tu pa tam poskrbljeno - spomnimo se 
samo zadnjega koncerta, ko je v Aj
dovščini prvič nastopila Josipa Lisac. 
Sicer pa se prav tam, pred kinodvorano, 
vsako tretjo soboto v mesecu že dve leti 
odvija tudi Bolšja tržnica. Seveda pa 
nas največkrat zvabi tja prav kakšna 
filmska uspešnica. Ampak, sprašujem 
se, ali je mogoče, da smo ob vsej tej

modernizaciji, ki nam po
nuja udobje domačega kavča 
in nas odtujuje od okolja, ker 
pač ne potrebujemo ničesar, 
kot samo in edino TV spre
jemnik, pozabili na druženje? 
Pozabljamo na vzdušje, ki ga 
dviguje napolnjena dvorana 
nam podobnih? Pozabljamo 
na debate in kritike, ki sle
dijo po predstavi? Tu pa tam 
že mogoče, je pa zato toliko 
lepše, ko se skupaj zopet 
odpravimo na urico ali dve 
skupniskega filmskega uživa
nja. Gremo? Zakaj pa ne!

Maja Vrabec

Ilustracija Alan Kosmač
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Igraje skozi, igraje v... 
probleme
V šoli smemo uporabljati samo in Obvestili smo knjigarno, DZS, kjer 
res samo učbenike, delovne zvezke ste nekateri starši naročili delovne
in drugo didaktično gradivo, ki jih 
potrdi Strokovni svet RS za splošno 
izobraževanje. Šola, ki uporablja 
nepotrjene učbenike, je zaradi tega 
lahko kaznovana.

In tu se začno zgodbe, zaradi ka
terih vodja šole, v tem primeru 
jaz, postane neprimerna oseba. 
Izdajanje učbenikov je zelo donos
na zadeva in ni je oblasti ta hip v 
Sloveniji, ki bi imela moč tourediti, 
napraviti red.

Sole moramo staršem sporočiti pred 
koncem leta, katere učbenike bodo 
njihovi otroci rabili naslednje leto. 
To delamo. To smo napravili tudi 
letos in zapisali, naj bi starši četr
tošolcev kupili tudi delovni zvezek 
Igraje skozi matematiko avtorice 
Sonje Hernja.
15. maja je strokovni svet potrdil 
vsebinsko enak delovni zvezek iste 
avtorice Igraje v matematiko, izdala 
naj bi ga založba PIKAL. Nismo pa 
zasledili preklica veljavnosti delo
vnega zvezka Igraje skozi matema
tiko. 31. julija smo prejeli obvestilo 
založbe PIKAL, da DZ Igraje v ma
tematiko ne smemo uporabljati, ker 
založba Rokus ni uredila avtorskih 
odnosov z avtorico. Obenem so za
pisali, da DZ založbe Rokus starši 
lahko kupijo, otroci pa ga ne bodo 
smeli uporabljati. Kaj napraviti?

zvezke in druge potrebščine, ter se 
odločili ( odločila sem se sama, ker 
drugih ljudi 31. julija na šoli ni bilo), 
da staršem napišemo sporočilo, naj 
delovnega zvezka skozi matematiko 
in vanjo ne kupujejo. Če pa bo ven
darle kdo vzorno nabavil delovni 
zvezek pred tem datumom, bomo 
vso kolobocijo prevzeli na svoja 
ramena, delovne zvezke odkupili 
od otrok in kupnino upoštevali pri 
prvi položnici, ki jo bodo starši 
prejeli. Zato sem tudi naročila uči
teljicam 4. razreda, naj to otrokom 
povedo, preverijo, kdo ima DZ in 
uredijo, da se zgodba ugodno konča 
za družine.

Iz opisanega bodo starši in vsi mo
rebitni bralci spoznali, kako imenit
no deluje trg učbenikov, kako lepo 
je urejen, kako moramo prenašati 
zdrahe vsi, ki učbenike ali delovne 
zvezke uporabljamo in kako dono
sen je posel izdajanja učbenikov. Če 
bi vsi, kijih izdajajo, res imeli toli
ko izgube, kot pravijo, da jo imajo, 
bi boja med založbami ne bilo, cena 
pa bi bila taka, da bi poleg vsega, 
kar je treba kupiti za šolo, ostalo še 
kaj denarja, ki bi ga družine znale 
dobro uporabiti.

Ivana Slamič

Nekaj gnilega je v dolini 
»šentvipavski« ali pravica moči, 
poznanstev ali pravna država
Dragi bralci, res ne vemo kako naj začnemo našo zgodbo, najbolje kar s purani, ki si jih nismo želeli, ki se 
nam niso smilili, pa bi se nam morali, ker ne razumemo in nočemo razumeti, da nismo pravna država, da 
veliki smetarji smejo odlagati svoje smeti, kjer se njim zdi primerno, ker je važno, da ima naš župan rajši 
purane kot nas, pa naj nam ne zameri, saj navajamo samo naslov članka v časopisu. Pa saj ti purani, ki se 
nam niso smilili, bodo po dveh mesecih končali na Martinovih mizah namesto gosi, glede na okus tistih, ki si 
to razkošje lahko privoščijo. Pa dober tek in na zdravje vam želimo, vsem častilcem Martina.

Naša zgodba je žalostna, bila bi 
lahko tudi nekoliko smešna, pa na 
žalost ni. Neki naš sovaščan si je 
pred časom hotel do konca urediti 
okolico hiše. Pa ne s kašnim devin
skim marmorjem ali čim podobnim 
pač pa z navadnim kamenjem. Ker 
je potreboval nekaj časa in prostora 
je pač to kamenje bilo na kupu, ki 
ni nikogar oviral, nikogar motil. A, 
glej ga zlomka, pride občinski redar 
in mu ukaže, da mora kamenje od
straniti v roku 6o-ih dni.

Pa se po 25-tih letih zbudimo 
Mančani in rečemo: » Dovolj nam 
je, dovolj divjega odlagališča nad 
vasjo pod farmo piščancev, ki nima 
uporabnega dovoljenja, dovolj nam 
je, da na gmajni nad vasjo nekdo 
zakopava avtomobilske gume, do
volj nam je, da nekdo brez našega 
soglasja vseljuje purane v objekt, 
ki ne ustreza za to dejavnost. Pi
šemo peticije, prijave, pritožbe, 
sklicujemo zbore krajanov, mirno 
demonstriramo ob vselitvi puranov, 
nad nas pošiljajo policijo po sistemu 
»rekla-kazala«, ker je menda ukaz

za to intervencijo prišel celo iz 
Ljubljane. Po količini interventnih 
vozil, bi to lahko še verjeli.«

In kaj se je zgodilo potem? Naša 
občina ima redarja, ki je bil tako 
uspešen pri kupu kamenja, skoraj 
bliskovit,bi lahko rekli, ne more 
pa najti na kateri občinski parceli 
so zakopane gume, čeprav smo šte
vilko parcele točno navedli,torej ne 
najde divjega odlagališča, ki se ga 
vidi celo iz letala.
Pride tudi inšpekcija, pa lepo raz
loži, da nima denarja za plačilo ne
koga, ki bo gume odkopal, da tisti, 
ki je te gume pripeljal in zakopal 
trdi, da tega ni storil, okrog farme 
pa merijo in raziskujejo stvari.

Pritrditi moramo, ta naša država 
res nima denarja. Niti toliko, da bi 
se občinski redar potrudil do ome
njene parcele. Oprostite, pripeljal. 
Bencin seveda stane. Dokaz za to 
imamo.Eden od nas, ki je sodelo
val s skupino, ki je hotela prepre
čiti vselitev puranov in je slučajno 
prvi sosed te prekrasne piščančje,

oprostite, puranje farme, je dobil 
pismo od sodnika za prekrške, v 
katerem ga ta obvešča, da je dolžan 
20.000,00 SIT za lažno predstav
ljanje in 5.500,00 SIT za stroške 
postopka. Njega pa nobeden od šte
vilnih predstavnikov ministrstva, 
ki skrbi za red , mir in varnost ni 
vprašal za ime. Mirno lahko trdimo, 
da nas je bilo takih še več.

Bil je nekoč pisatelj, ki je pisal o 
vitezu Don Kihotu iz »Manče«, ta 
seje boril z mlini na veter, imel ko
bilo Rosinanto in sanjsko ljubezen 
Dulcinello. Mogoče smo mu malo 
podobni, samo da so danes mlini 
na veter malo drugačni, Rosinan- 
te so zamenjale drugačne kobile, 
Dulcinelle pa znajo poprijeti še za 
kakšno drugo delo. In ne krmijo le 
svinj. Meso pa vsi radi jemo, kot je 
nekdo nekoč dejal.

Krajani Manč 
Borut Semenič, Marko Jamšek, 
Bogdan Semenič, Jerica Černe, 
Vojko Černe, Rener Saša, Rener 

Matej, Miroslava Hrovatin, Leon 
Hrovatin, Dragica čuk-Novak

UCIJA
ime prijazne ponudbe

VSAK PRVI TEDEN V MESECU POSEBNA PONUDBA: 
pet artiklov po izjemno ugodnih cenah !

999,80
SIR GA UDA 
Ikg

1099,00
PEČENICE LUCIJA 
1 kg

229,00
MANDARINE
Ikg

99,00
SVEČE BAROK 
kos

2990,00
PRŠUT ČETRTINKE 
UVOZ Ikg

POSTA

LJUBLJANA

< FRUCTAL

GASILCItu

< TOVARNIŠKA CESTA OBVOZNICA

Ož
O
O MLINOTEST

^Trgovina Lucija d.o.o. 

Tovarniška 5a

NOVA GORICA
5270 Ajdovščina
Tei: 05 36 43 600

Odprto vsak dan, razen nedelje od 7. do 19. ure
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Z Anastazijo plešeta v sam svetovni vrh

Miša Cigoj o športnem plesu in 
dosedanji karieri
Športni ples je tekmovalna dejavnost, ki se uvršča med umetnost in šport. Iz družabne zabave je postal tek
movanje. Pravzaprav je to najlepši dvoranski šport in sodi med najbolj zahtevne športne panoge.
Plesalec oz. plesalka potrebuje veliko kondicijsko pripravljenost, vzdržljivost in psihično moč. Poleg tega se 
mora neprestano prilagajati soplesalcu, glasbi in prostoru. Pri tem je potrebna hitrost, sposobnost, da hitro 
in precizno izpelješ zapleteno gibanje. Za take naloge je potrebna gibljivost, znati se je treba orientirati v 
prostoru in pri tem obdržati vse dele telesa v popolnem ravnovesju.

»Morda za hip ujamemo čas v 
lebdenju nad plesnim podijem ...« 
pravi dr. Meta Zagorc v svoji knjigi

Ples - družabnost, šport, umetnost. 
Da postaneš športni plesalec, po
meni iti najprej skozi plesno šolo,

kjer te naučijo prvih korakov in kjer 
dobiš osnovno znanje. To traja pri
bližno eno leto (približno 3 tečaje 
po 16 ur), tako, da plesalec dobi do
volj trdne osnove, na katerih lahko 
gradi naprej. Nato se izobraževa
nje nadaljuje v športnem klubu, 
kjer se pripravljaš na tekmovanja. 
Klub je pomemben dejavnik v raz
voju plesalca, kjer se klubski člani 
medsebojno vzpodbujajo in si po
magajo. S tem razvijamo v plesalcu 
zdravo tekmovalnost. Prav zato 
si v Ajdovščini želimo po desetih 
letih ponovno vzpodbuditi ples in 
povečati število tekmovalcev,da bo 
vsak član s pomočjo ostalih- lažje 
in hitreje napredoval. Vem, da je v 
Ajdovščini veliko ljubiteljev plesa 
pa tudi skritih talentov z veliko 
možnostmi,da tudi uspejo. Zato z 
Anastasijo vabiva starše, da svoje

otroke od prvega do četrtega razre
da ali učence od petega do osmega 
razreda vpišejo v plesni tečaj in po 
nekaj mesecih bodo že lahko uspeš
no tekmovali, najprej v Sloveniji, 
čez nekaj let pa po vsem svetu.
Zato naj vam povem, daje življenje 
plesalca zelo razgibano in to v vseh 
ozirih, veliko časa prebiješ na po
tovanjih in na tekmovanjih, kar te 
zbližuje z vrstniki.
Preletimo minulo sezono, ki bo po
kazala, daje bilo zelo pestro tako na 
tekmovanjih kot na potovanjih. 
Februarja: sva še tekmovala doma, 
kjer je bilo državno prvenstvo v 
standardnih plesih in tekma UR
ŠKA Open.
Marca: Milano, Rimini, Tokio, za 
zaključek pa še državno prvenstvo 
v latinsko-ameriških plesih.
April: Poljska, Nemčija, Švica in 
evropsko prvenstvo v standardu na 
Danskem.
Maj: tri tedne treninga v Londonu 
in tekmovanje v angleškem Black- 
poolu.
Junija: svetovno prvenstvo v dese
tih plesih na Portugalskem, teden 
dni tekmovanj v italijanski Cervii. 
Julija: Palm Springs v ZDA, Toya- 
ma na Japonskem.
Avgust : teden dni tekmovanj v 
Nemčiji v Mannheimu.
September : Kanada, svetovno pr
venstvo v standardu na Finskem. 
Oktober: tri tedne London, nato

Neapelj, Nemčija, Zagreb.
Tako izgleda koledar, kadar se s ple
som ukvarjaš profesionalno.
Najini letošnji najboljši rezultati 
so: tretje mesto na Svetovnem 
prvenstvu 10 plesov, dva naslova 
državnih prvakov in šesto mesto 
na Evropskem prvenstvu standard. 
Seveda pa vsak dan prinaša s seboj 
nove možnosti in izzive. Sproti pa 
se izboljšujejo tudi ostale stvari kot: 
načrtovanje treningov, potovanj, 
tekmovanj, pa tudi zagotavljanje 
sredstev za vse potrebno.
Kdor se želi naučiti plesati, naj po
kliče na 368-91-40 Zvezo prijateljev 
mladine in tam bo dobil vse prave 
informacije. Učil vas po moj prvi 
trener Miran Pritekelj. Z njim sem 
dosegel svoj prvi naslov državne
ga prvaka in sicer med pionirji v 
kombinaciji 10 plesov davnega leta 
1994.
Še ena zanimivost: ljubitelje ple
sa vabim, naj si ogledajo inter
netne strani, kjer bodo veliko 
izvedeli o tekmovanjih, pravilih, 
sodnikih: Svetovna plesna zveza: 
www.worlddance.com, mednaro
dna plesna zveza: www.idsf.net/ 
idsfcomp.htm, slovenska plesna 
zveza www.plesna-zveza.si.

Miša Cigoj

BK Planina - Petrič, 
tretjič
Planinski balinarji so uspešno končali svojo 1. sezono v 2. državni ligi 
Zahod. Osvojili so zelo solidno 4. mesto.
S tekmovanjem so začeli meseca 
maja in ga končali 5. oktobra. 
Odigrali so 18 srečanj, kar ob 
treningih dvakrat tedensko, od 
igralcev zahteva odgovorno in 
trmasto zagnano delo. Poleg tega, 
so se uvrščali tudi na območno in 
državno prvenstvo v posameznih 
kategorijah, da o številnih turnirjih 
niti ne govorimo.
Poglejmo le nekaj najvidnejših uvr
stitev BK Planina - Petrič:
1. mesto na otvoritvenem turnirju 
v Ozeljanu
L mesto na turnirju v Kanalu
2. mesto na otvoritvenem turnirju 
na Planini

Na območnem prvenstvu dvojk 
sta L mesto osvojila Roman Curk 
in Mišo Škvarč. Med enojkami je 
v istem tekmovanju zmagal Silvo 
Fabčič, drugi je bil Erik Petrič, 
tretji pa Mitja Petrič. V natančnem 

' izbijanju je bil Erik Petrič drugi, 
tretji pa Aleksander Marc. Izkazal 
se je tudi podmladek, z 2. mestom 
Robija Štoklja v enojkah in 3. me
stom Jana Petriča.
Na državnem prvenstvu med člani 
je bil Erik Petrič šesti.

Ivan Mermolja

[NEGOVALNI S A L □ N~)

erica
Urnik

^PONEDELJEK - PETEK
JERICA KRAVOS S.P. lO.DD - 1 S.OO
Gregorčičeva 1 2 
5271 Vipava GSM: 041 7BB 496

Ženski rokomet v Ajdovščini se vzpenja

RK Keting z velikimi načrti
Nekoč močna ajdovska rokometna srenja je zašla v resne težave. Fantje in dekleta. Zdi pa se, da se je ženska 
vrsta z novim sponzorjem, podjetje Keting d.o.o. iz Ajdovščine, odločila za novo pot navzgor.

Sezono 2001/2002 so dekleta kon
čala na četrtem mestu v LB državni 
ligi. Tik pod vrhom. Razlog več, da 
so si, še s sponzorstvom ajdovskega 
Mlinotesta, za letošnji cilj zastavili 
vrnitev v 1 .A državno ligo.
In kakšne poteze vlečejo? Ohranili 
so v igri celo lansko člansko ekipo, 
prav z domačimi igralkami si obe
tajo zmagovalno prihodnost. V njej 
se kot nosilke igre utrjujejo Ana 
Žigon, Nataša Travar, Azra Šaka- 
novič, Vesna Uršič,..., prihajajo pa 
tudi mlajše.
Pomembna je letošnja velika okre
pitev: Irma Legat (kdo je ne pozna 
po dekliškem priimku Kapidžič), 
nekdanja slovenska reprezentantka, 
dolgoletna igralka Olimpije, Škofij, 
Burje... , zadnjo sezono je igrala v 
Italiji. Da obeti niso iz trte izviti, 
govori dejstvo, da celoten »pogon« 
RK Ketinga šteje 80 deklet iz Aj

dovščine in okolice, ki igrajo v vseh 
selekcijah: mlajše in starejše dekli
ce, kadetinje, članice.
Za strokovno in trenersko delo skr
bi v kadetski in članski vrsti Brane 
Jančar iz Nove Gorice, trener vseh

mlajših selekcij pa je stari maček. 
Tone Vidmar iz Ajdovščine.
Bodo dekleta Ketinga povlekla fan
te za sabo?

Ivan Mermolja

SK Predmeja in Društvo Gora združena
Tako sta sklenila občna zbora obeh društev v oktobru. Nadaljnje skupno delo je v interesu obeh društev, predvsem pa 
v interesu nadaljnjega usklajenega dela na področju športnega in kulturnega življenja na Gori, s posebnim poudarkom 
na delu z mladimi. Ob pomanjkanju usposobljenih kadrov bo zato delo v okviru enega društva lahko kvalitetnejše in 
bogatejše.

Vsi dosedanji člani SK Predmeja so po
stali člani društva Gora, kije tudi usta
novila novo sekcijo nordijskih disciplin. 
Vodi jo dosedanji član SK Predmeja 
Zvonko Žonta, ki je skupaj z Romanom 
Bratino postal tudi član razširjenega 
upravnega odbora Društva Gora.
Nova sekcija je tudi že zastavila na
črte za letošnjo sezono, v kateri bodo 
tekmovalci nastopali na tekmah v smu
čarskih skokih Primorskega pokala, na 
Filipovem teku na Predmeji, na tekmo
vanju v smučarskih skokih za veterane 
v Planici, na tekmovanju smučanja po 
starem (v skokih) v Kropi. Sekcija bo 
organizirala meddruštveno tekmo v 
smučarskih skokih za vse kategorije, 
udeležila pa se bo tudi nekaterih smu
čarskih tekov doma in v tujini, čaka pa

jih tudi dokončanje oziroma vzdrževa
nje obeh skakalnic v Tihi dolini. 
Predsednik društva Gora Slavko Mikuž 
je članom SK Predmeja zaželel dobro
došlico: »Od danes naprej postajamo še 
močnejši in bomo lahko za Goro nare
dili še več. Naš cilj je, da delamo za raz
voj in dobrobit naše Gore. Skupaj bomo 
lahko naredili še veliko več. Danes je 
za društvo Gora in Goro pomemben 
dan. Lahko smo veseli in zadovoljni. 
Ni nas toliko na tej naši Gori, da bi se 
ne razumeli. Sedaj nas je v društvu že 
več kot 60. Društvo smo mi vsi. Držati 
je potrebno skupaj, kajti gre samo za 
Goro.«
Predsednik SK Predmeja Dušan Biz
jak: »Zahvaljujem se vsem za vložen 
trud, da smo to veliko stvar lahko

speljali. Prepričan sem, da bomo skupaj 
delali dobro in uspešno.«
Tajnik SK Predmeja Jožko Krapež je 
dodal: »S tem dejanjem nihče ni nič 
izgubil, vsi skupaj smo pridobili. Še 
največ je pridobila Gora, ker stvari 
ostajajo tu in se bodo tu na Gori do
gajale. Upam, da bomo skupaj še moč
nejši in bogatejši in z nami bo Gora še 
bogatejša!«
Občni zbor je za prvega častnega člana 
imenoval Petra Česnika, dolgoletnega 
smučarskega zagnanca, ki je veliko 
prispeval k razvoju smučarskega špor
ta, njegov delo pa je vidno pri razvoju 
Gore na vseh področjih.

E. Pelicon
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Podnanoški planinci dobri organizatorji

Gorski tek na Nanos uspel
Udeleženci gorskega teka na Nanos, pa njihovi spremljevalci ter gledalci niso mogli prehvaliti organizatorjev 
gorskega teka na Nanos, ki so poskrbeli za vse, tudi za lepo vreme. Temu primerno je bilo tudi razpoloženje 
na cilju pred nekdanjo cestarsko hišo, danes lovsko kočo lovske družine Vojkovo iz Podnanosa.
Domačemu Planinskemu društvu, 
kot nosilcu organizacije, so se poleg 
lovcev pridružili še člani gasilskega 
in turističnega društva Podnanos, 
torej je gorski tek mobiliziral celo 
vas (ki je nekaj dni pred tekom do
bila še eno društvo - tekaško dru
štvo Nanos). In zato je vse teklo kot 
navita ura, tako da bo rekordnemu 
številu udeležencev (kar 195!) tek 
na Nanos zagotovo ostal še dolgo 
v spominu. Šembijski planinci so 
prvi gorski tek organizirali pred leti 
in ga poimenovali po Fabjanu Fur
lanu, domačem alpinistu, ki je še 
zelo mlad izgubil življenje v stenah 
Stenarja. Na prvem teku se je po 
znani planinski poti potilo navkre

ber trideset tekmovalcev, kar je bilo 
za tedanje časa že kar veliko. Kdo 
bi si mislil, da se bo čez nekaj let 
na startu drenjalo kar 160 gorskih 
tekačev in tekačic, zaradi česar je 
bil štartni prostor v Porečah že pre
tesen. Odraslim gorskim tekačem, 
ki so morali premagati 650 metrov 
nadmorske višine na 4,8 kilome
tra dolgi progi, je treba prišteti še 
mlajše kategorije, ki so imele pre
cej krajšo traso, vendar isti cilj. In 
tako je že šest minut po deseti uri 
ciljno vrvico prvi pretrgal Boštjan 
Pangos. Za mlajše dečke in deklice 
so odmerili dober zadnji kilometer 
članske proge, z višinsko razliko 
160 metrov. Bron si je zagotovil

Tine Torkar, sin enega od glavnih 
organizatorjev teka Klavdija Tor
karja, ki pa se zaradi obilice dela to
krat teka ni udeležil kot tekmovalec. 
Andraž Nabergoj iz vipavske Burje 
je osvojil deseto mesto. Pri starejših 
dečkih, ki so morali premagati 200 
metrov nadmorske višine na 1800 
metrov dolgi progi so bile oči uprte 
v domače matadorje, a se je Mitji 
Troštu za vsega štiri sekunde iz
muznila zmaga, medtem ko se je 
drugi domači tekmovalec Edvin 
Andlovec uvrstil na šesto mesto. Na 
zmagovalni oder je med deklicami 
stopila še Lucija Krkoč iz Batuj s 
tretjim mestom.

Mladi tekmovalci se še odpočili 
oziroma osvežili niso, ko je čez vrh 
privršel zmagovalec članskega teka, 
Igor Šalamun. Pogled na ure je po
kazal, daje postavil tudi nov rekord 
proge, kar se je ob strašni konku
renci tudi napovedovalo. Toda za 
ovratnik mu ni dihal kdo od članov 
pač pa mladinec Mitja Kosovelj, ki 
je bil tudi najhitrejši med vsemi so
vrstniki iz srebrne mladinske repre
zentance Slovenije. Marko Tratnik s 
Cola je med mladinci osvojil peto 
mesto, medtem ko je med smetano 
gorskih tekačev preboj na stopničke 
za zmagovalce med našimi tekmo
valci uspel le še Danilu Pudgarju, ki

je prišel v cilj kot drugi med starej
šimi veterani. Hitri so bili še Dušan 
Komapara (5. med mlajšimi vetera
ni), Benedikt Ličen (17. med člani), 
Mirko Čufer (30.), Silvo Tratnik (18. 
med veterani)....

Na cilju so se tekmovalci lahko 
krepčali, kolikor jih je bila volja, saj 
so organizatorji poskrbeli tako za 
napitke kot za pašto, celo za sadje in 
sladoled. Spremstvo je poseglo po 
kozarčku rujnega iz Žorževe kleti, 
medtem ko so številni lovili zadnje 
tople sončne žarke. Zato se tekmo
valci niti niso kaj dosti posluževali 
šotora za preoblačenje, saj so orga
nizatorji poskrbeli tudi za prevoz 
opreme tekmovalcev na cilj. Na Na
nos bo skoraj dve stotniji tekmoval
cev spominjala tudi majica, ki jo je 
dobil vsak, še mnogi pa so odnesli 
domov praktična darila, ki sojih iz
žrebali po razglasitvi zmagovalcev. 
Prvi trije uvrščeni v vsaki kategoriji 
so dobili medalje, zmagovalci še 
pokale, kot najtežji pa si je posebno

nagrado priboril Branko Kodelja 
z Lož, ki je bil s svojima dvema 
metroma višine in centom žive vage 
kot z drugega sveta, saj so gorski 
tekači praviloma lahki kot peresce. 
Igor Šalamun je dobil za izboljšavo 
rekorda še denarno nagrado druži
ne Fabjana Furlana. Podelila mu jo 
je Fabjanova sestra Tanja Mislej, 
medtem ko si je Fabjanova mama 
Marinka Curk tik pred podelitvijo 
poškodovala koleno.

Toda to še ni bilo vse! Tek je štel 
tudi za točkovanje za pokal Sobote 
in ker je bil nanoški tek zadnji v tej 
sezoni, je sledilo še finale. Le da 
so razglasitev preselili v dolino, v 
gasilski dom v Podnanosu, kjer so 
poskrbeli še za družabni program. 
Med skupnimi zmagovalci je tudi 
Mitja Trošt iz Poreč v kategoriji 
starejših dečkov.

Edo Pelicon

Novi (stari) trener 
Primorja je Dalmatinec.
Po seriji neuspehov v domačem pr
venstvu in tudi na mednarodni sceni 
je uprava Primorja hitro ukrepala. 
Borčetu Sredojeviču, kije spomladi 
uspel izvleči voz iz globoke krize in 
se ponovno vključil v boj za prvaka, 
se je uprava zahvalila za sodelova
nje. Tri težke tekme je potem vodil 
Adrijan Fegic, nakar se je po dveh 
letih vrnil v Ajdovščino hrvaški tre
ner Ivan Matkovič. Njegov prvi na
stop proti Korotanu ni bil uspešen, 
zato pa je v drugem poskusu proti 
ekipi s Koroške, tokrat Dravogradu, 
vknjižil tri zlata vredne točke: »Ta 
zmaga ni samo zmaga, je veliko 
več. Sedaj lahko mirneje delam in

Še en
Starčevič v 
Primorju
Primorje je v skladu z napovedmi 
°krepilo svoje vrste. Prvo novo ime 
je Dalibor Starčevič, hrvaški nogo
metaš, z Reke doma, ki je nazadnje 
Igral v Bahreinu. Starčevič izhaja iz 
reškega drugoligaša Orienta. Trener 
Primorja Ivan Matkovič si želi, da bi 
zapolnil vrzel v obrambi, kije nasta
la po poškodbi Roberta Miloša. Tudi 
Rečan je, podobno kot Miloš, visok 
'gralec, dober v skoku in umirjen. Če 
se bo Starčevič do konca jesenskega 
dela prvenstva izkazal, bo s Primor
jem podpisal pogodbo, dotlej pa bo v 
Ajdovščini nastopal kot amater.

zagotavljam vam, da se Primorje ne 
bo znašlo v situaciji, da bi se borilo 
pred izpadom. V Ajdovščino nisem 
prišel le za kratek čas, želim si osta
ti vsaj dve leti in ustvariti šampion
sko ekipo. Dobil sem tudi mandat, 
da opravim selekcijo med igralci in 
kdor ne bo izpolnjeval mojih krite
rijev, bo lahko poiskal novo sredino. 
S Primorjem si ne morem privoščiti 
spodrsljaja, saj mi je jasno, da bi si s 
tem v Sloveniji zaprl vrata. Pri tem 
bom energičen in dosleden. Verja
mem, da bodo tudi igralci spoznali 
svoje dolžnosti!« je razpredal misli 
Dalmatinec.

I il

Sefik
napovedal
slovo
Odlični branilec Primorja je napo
vedal, da bo po koncu jesenskega 
dela sezone obesil nogometne čevlje 
na klin. Šefik je pred več kot dese
tletjem prišel v Ajdovščino iz vevške 
Slavije in se utrdil v moštvu, najprej 
v zvezni vrsti, sčasoma pa je vse bolj 
prevzemal obrambne naloge. Gledal
cem seje prikupil s svojo borbenost
jo, odločnostjo in srčnim pristopom 
do nogometne igre in rdečečrnega 
dresa. V dresu Primorja je dosegel 
21 zadetkov. Z nogometom pa tudi 
po igralski upojitvi ne bo prekinil, 
saj se želi posvetiti delu z mladimi in 
je že začel hoditi na trenerske tečaje.

Ajdovska barja krojila tudi modelarsko prvenstvo

Najboljši Ajdovec Boris Grzej
Na ajdovskem letališču je modelarska sekcija Aerokluba Josip Križaj 
izpeljala člansko državno prvenstvo letalskih modelarjev. Razpetina 
kril teh modelov ne sme preseči 3,5 metra, teža pa ne dveh kilogramov 
in pol.

SETA

DDGORffIK
V modele so vgrajeni motorji in 
sprejemnik, za napajanje pa so se
veda potrebne še baterije. Letalce 
mora biti tudi dovolj trdno zgrajeno, 
predvsem pa vsestransko uravno
teženo, kar zahteva ure in ure pre
izkušanj. Aerodinamične lastnosti 
plovila mora spretno izkoristiti mo
delar s pomočjo daljinskega uprav- 
Ijalca. Za Ajdovščino značilna burja 
se tudi med državnim prvenstvom 
ni izneverila in tekmovalci so imeli 
kar precej težav, da so modele deset

minut držali v zraku, pri čemer so 
morali s svojimi vragolijami prepri- 
cati se žirijo.
Na koncu je slavil Mariborčan Ger- 
gič, medtem ko je Ajdovec Boris 
Grzej osvojil šesto mesto. Tekmo
vanje je pomenilo tudi zaključek 
sezone in z najvišjim skupnim se
števkom točk je pokal prejel še en 
Mariborčan, Rižncr, medtem ko je 
bil Boris Grzej sedmi, David Marc
14. in Uroš Črnigoj 15.

IflŽENIRING - GRUDNJE

OHRANJANJE 
KULTURNE DEDIŠČINE 
Izvedba obnove kritin
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- POMOČ PRI IZBIRI IN ZAVIJANJE 

DARILI

Rešitev izrežite iz Latnika in jo v kuverti do 
16.11.2002 pošljite na naslov:
Nova Nova d.o.o.
Goriška cesta 17,
5270 Ajdovščina.

Na sprednjo stran kuverte pripišite: slikovna kri
žanka !

Med izžrebance bomo razdelili:
1. nagrada: Flaškon vina
2. nagrada: Š' en flaškon vina
3. nagrada: Pej nej bo flaškon vina

Rešitev nagradne križanke št. 4 iz prejšnje števil
ke: Vodoravno: oprava, viagra, letina, K.E, Tana, 
agilnost, obrt, nit, Teodor, rega, JG, Atlant, Ada, 
Selo, Lao, GA, Katra, ako, RG, Eneida, lij, levt, 
sprimek, JC, AK, Rubenss, Omiš, Jim, prešanje, 
Are, mošt, BO, krik, ščip, krater, kanon, elita, 
anali, Kanin

V uredništvo je prišlo 99 rešitev. Žreb je tri na
grade namenil:
1. : LOJZE ŠINKOVEC,
Col 26, 5273 COL
2. : ANTON KNAFEŽ C.
Ščedne 14A, 5000 NOVA GORICA
3. : KRAŠNA ANKA,
Budanje Ij, 5271 VIPAVA

je zgornjevipavski časnik

LATNIK
RADIO

NWVA

94,8 Mhz
Javno soočenje kandidatov za župana

Drage volilke in volilci!
Odgovorite si na pomembna vprašanja:

- Kdo so kandidati?
- Kakšna je njihova vizija razvoja vašega kraja? 

Odločitev je vaša! Spoznajte jih!
Pričakujemo vas na javnem soočenju županskih kandidatov 
v petek, 8. novembra ob 17.30 v Kinodvorani v Ajdovščini

Latnik sprejema vaše prispevke tudi na e-mail naslovu: radionova@siol.net. Če radi pešačite in 
hodite po stopnicah, nas dobite v Rizzatovi vili v Šturjah (onkraj ali tokraj mostu čez Hubelj) 
na kašči.

RADIO NOVA IN ČASOPIS LATNIK - vaši medijski očesi v svet oglaševanja. Oglaševanje na 
radiu in v časniku nosi izdatne popuste.
Pokličite na tel.: 368-05-05 ali 041-630-311.

TELEFONSKA ANKETA - VOLITVE - RADIO NOVA - LATNIK
V ponedeljek 28.10.2002 smo delav
ci in sodelavci družbe Nova Nova 
d.o.o. opravili telefonsko anketo 
med občani občine Ajdovščina na 
temo lokalnih volitev 2002 ter na
ših medijev : radia Nova in časopisa 
Latnik. Anketiranje je potekalo od
15. do 21. ure. Poklicali smo 332 
telefonskih številk oziroma vsakega 
sedemnajstega naročnika iz telefon
skega imenika občine Ajdovščina. 
11 % klicanih nismo uspeli prikli
cati, 23 % klicanih ni hotelo sodelo
vati v anketi, tako da smo anketirali 
64 % vzorca oz. 219 občanov in 
občank. Prvi sklop vprašanj je za
deval lokalne volitve. Resni časo

pisi, kot je naš Latnik, ne objavljajo 
rezultatov javnomnenjskih raziskav 
deset dni pred volitvami, saj lahko 
le-ti močno vplivajo na delež ne
opredeljenih volilcev, katerih skup
na lastnost je, da so radi v družbi 
zmagovalcev. Objavili pa bomo 
rezultate na vprašanje iz ankete, 
ki seje glasilo takole: OCENITE S 
ŠOLSKIMI OCENAMI OD 1 DO 5 
NAŠ ČASOPIS LATNIK. Menimo, 
da ti rezultati povedo več tistim, 
ki so v prihodnost našega časopisa 
dvomili, kakor nam, ki teh dvomov 
nismo imeli.

Mitja Thpkovič, univ.dipl.soc.

Struktura 219ih odgovorov je sle
deča:

0. ne poznam tega časopisa...14 %
1. nezadostno..........................  1 %
2. zadostno.............................. 3 %
3. dobro................................... 12 %
4. prav dobro..........................54 %
5. odlično.................................16 %
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